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Fujavicu šťastia, víchricu pohody, Fujavicu šťastia, víchricu pohody, 
závej radosti, len malú vločku všedných závej radosti, len malú vločku všedných 
starostí a hlavne lavínu zdravia a lásky starostí a hlavne lavínu zdravia a lásky 

v Novom roku praje mestov Novom roku praje mesto
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Primátorka obhájila svoj mandát  
a povedie naše mesto naďalej 
najbližšie štyri roky.  
Do poslaneckých lavíc zasadli 
štyria noví a ôsmi pokračujúci 
zástupcovia ľudu. Všetci zložili 
sľuby v utorok 15. novembra 2022  
na ustanovujúcom rokovaní 
Mestského zastupiteľstva Svit.

Po úvodnom oznámení výsledkov volieb zložila sľub primátorka 
mesta Ing. Dáša Vojsovičová a v krátkom príhovore poďakovala za 
dôveru a vyslovila vieru v úspešné a mestu prospešné nasledujúce 
štvorročné obdobie. Ustanovujúceho rokovania sa zúčastnili aj 
poslanci, ktorí svoj mandát neobhájili, ale sa rozhodli už nekan-
didovať. Tým primátorka mesta poďakovala za vykonanú prácu 
počas predchádzajúceho funkčného obdobia a popriala im mnoho 
zdravia, pohody a úspechov do ďalšieho pôsobenia. 

Následne zložili jednotlivo sľub aj poslanci Mestského zastupi-
teľstva: Ing. Ján Drobný,  PhDr. Mgr. Marianna Šramková, PhD., MBA,  
MUDr. Ivana Švagrovská, Milan Jambor, Mgr. Martin Míčka, Mgr. Eva 
Kačmarčíková, MUDr. Lenka Sako, Ing. Ivan Zima, PhDr. Mgr. Ladislav  
Kalasz, Jana Bobulová, Ing. Denisa Martinková a Ing. Miroslav Hollý. 

Do funkcie viceprimátora mesta bol opäť vymenovaný Ing. Ján 
Drobný. Poslanci rokovali okrem iných bodov aj o zložení mestskej 
rady a tiež o predsedoch komisií pri mestskom zastupiteľstve. 

Mestská rada bola navrhnutá v zložení: Ing. Ján Drobný,  
MUDR. Ivana Švagrovská, PhDr. Mgr. Marianna Šramková, PhD., MBA   
a Ing. Ivan Zima. Zloženie rady však bolo schválené nasledovne: 
MUDR. Ivana Švagrovská, PhDr. Mgr. Marianna Šramková PhD., MBA 
a Ing. Denisa Martinková.

Predsedovia komisií boli zvolení nasledovne:
l Komisia na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verej-
ných funkcionárov - Janka Bobulová. 
l Komisia finančná, správy majetku mesta, podnikateľských čin-
ností, obchodu, služieb a cestovného ruchu - Ing. Denisa Martinková.
l Komisia výstavby, životného prostredia, architektúry a urbaniz-
mu - MUDr. Ivana Švagrovská. Bola zvolená po pozmeňujúcom 
návrhu, pôvodne bol navrhovaný ako predseda Ing. Ivan Zima.
l Komisia školstva, kultúry, športu, mládeže, regionálneho rozvoja 
a mediálna - PhDr. Mgr. Ladislav Kalász. Bol zvolený po pozme-
ňujúcom návrhu, pôvodne bol navrhovaný ako predseda Ing. Ján 
Drobný.
l Komisia zdravotná, sociálna, bytová a verejného poriadku  
- PhDr. Mgr. Marianna Šramková, PhD., MBA. Bola zvolená po po-
zmeňujúcom návrhu, pôvodne bola navrhovaná ako predsedníčka 
MUDr. Ivana Švagrovská. 
l Komisia pre Zbor pre občianske záležitosti - Mgr. Eva Kačmarčíková. 

Najbližšie riadne zasadnutie mestského zastupiteľstva sa na zák-
lade pozmeňujúceho návrhu uskutočnilo 14. decembra 2022 o 15:30 
h (pôvodne plánovaný termín bol 15. decembra).

Daniela Virostko, foto: Ing. Peter Kostka
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Vianočný liturgický program Farnosti sv. Jozefa, robotníka, Svit 

22. 12. 2022 (štvrtok) návšteva chorých

23. 12. 2022 (piatok) návšteva chorých

24. 12. 2022 (sobota)  
Štedrý deň

Svit: 07:00 h – sv. omša
16:00 h – sv. omša za účasti detí

00:00 h – polnočná sv. omša

Podskalka: 08:00 h – sv. omša
00:00 h – polnočná sv. omša

25. 12. 2022 (nedeľa)  
Narodenie Pána

Svit: 07:30 h – sv. omša
09:00 h – sv. omša
10:30 h – sv. omša
18:00 h – sv. omša

Podskalka: 09:00 h – sv. omša

26. 12. 2022 (pondelok)  
Sv. Štefana, prvého mučeníka

Svit: 07:30 h – sv. omša
09:00 h – sv. omša
10:30 h – sv. omša

Podskalka: 09:00 h – sv. omša

30. 12. 2022 (piatok)  
Svätej Rodiny  

– Ježiša, Márie a Jozefa

Svit: 07:30 h – sv. omša
10:30 h – sv. omša
18:00 h – sv. omša

Podskalka: 09:00 h – sv. omša

Kristus osvecuje náš svet pravým Svetlom
V súčasnej dobe, okrem iných kríz, prežívame aj energetickú 

krízu. Žijeme v obavách z toho, či Vianoce a celú zimu prežijeme 
v teple a či budeme mať dostatok svetla.

Počul som názory našich ľudí, ktorí vyjadrili obavu z toho, či 
bude v našom meste dostatok svetla pre všetkých. Dôvod? Šetre-
nie. Robí sa to všade. Ľudia vzápätí podotkli, že si budú musieť so 
sebou nosiť, najmä večer, pomocné zdroje svetla, baterky.

Vianoce nám pripomínajú, že prichádza na svet Spasiteľ -  
Mesiáš. Jeho príchod je vyjadrený svetlom. Zbadali ho aj pastieri, 
ktorí pásli svoje stáda.

Možno sa nájde niekto, kto sa opýta, či svetla bude dostatok. 
Je dostatok Božieho svetla v tomto svete? Nepotrebujeme nejaké 
vlastné pomocné zdroje, ktoré by nám na cestu svietili? Najlepšou 
odpoveďou sú pre nás slová sv. Jána, apoštola, ktorý píše: „Pravé 
svetlo, ktoré osvecuje každého človeka, prišlo na svet.“ (Jn 1, 9)

Ján všetkých upokojuje. Božieho svetla máme dostatok. Máme 
ho dostatok na každú obetu, na každý dobrý skutok, na to, aby 
sme mohli nastúpiť na cestu pokánia, aby sme s istotou našli cestu 
k Bohu.

Božie svetlo má dostatočnú výdatnosť, nepotrebuje nijaké 
doplnenie ani podporu. Kto otvorí svoje oči a hlavne svoju dušu, 
určite ho nájde. Jediná životná správna cesta je spása a neutíchajú-
ca radosť blaženosti.

Našim farníkom a všetkým obyvateľom nášho mesta vyprosuje-
me milosť, aby tento zdroj Božieho svetla objavovali aj v budúcom 
roku. Ich kroky nech smerujú v ústrety Svetlu, ktorým je Mesiáš 
a ktorý získal pre nás večný život. 

Štefan Vitko, farár a Milan Kačaljak, kaplán 

Na začiatku môjho pôsobenia tu vo Svite, ako duchovného 
správcu gréckokatolíckej farnosti, ma navštívil môj kolega a priateľ. 
Prechádzal autom a krátka prestávka mu prišla vhod. Ako sme tak 
spolu sedeli a zhovárali sa, skrsla mu myšlienka, že by rád videl náš 
svitský chrám. Potešil som sa tejto prosbe a tak sme sa z farských 
priestorov presunuli do chrámu. Veľmi sa tešil a v údive stál nad 
dômyselnou stavbou. Veď predsa dva chrámy - dvoch obradov (vý-
chodný a západný) pod jednou strechou, to sa len tak ľahko nevidí, 
ba dovolím si povedať, že je to čosi výnimočné. 

V duchu modlitby a rozhovoru sme postupovali smerom od 
hlavných dverí k svätyni, kde si za oltárom tento hosť všimol 
v stene otvor zakrytý malými dvierkami,  nad ktorým svieti večné 
svetlo. Na týchto dvierkach je vygravírovaný nadpis „CHLIEB ŽIVO-
TA“. Každý predsa vie, že je to Bohostánok, miesto kde sa odkladá 
nalsvätejšia Eucharistia - premenené telo Ježiša Krista. Môj známy 
sa ma opýtal: „Kam vedie tento otvor?“. Odpovedal som mu, že je to 
zaujímavé, lebo každý si možno myslí, že tento otvor je slepý a teda 
nikam nevedie. No opak je pravdou. Tento otvor prechádza z jed-
ného kostola do druhého a takto - Bohostánkom sú naše chrámy 
rímskokatolícky a gréckokatolícky vo Svite prepojené. Je to jediné 
miesto, kde môžeme spoločne odkladať najsvätejšiu Eucharistiu, na 
jedno miesto z jednej aj druhej strany súčasne.

31. 12. 2022 (sobota)  
Sv. Silvestra I., pápeža;  

Starý rok

Svit: 17:00 h – sv. omša

Podskalka: 17:00 h – sv. omša

1. 1. 2023 (nedeľa)  
Panny Márie Bohorodičky; 

Nový rok

Svit: 07:30 h – sv. omša
09:00 h – sv. omša
10:30 h – sv. omša
18:00 h – sv. omša

Podskalka: 09:00 h – sv. omša

6. 1. 2023 (piatok)  
Zjavenie Pána

Svit: 07:30 h – sv. omša
09:00 h – sv. omša
10:30 h – sv. omša

16:00 h – vianočný koncert
18:00 h – sv. omša

Podskalka: 09:00 h – sv. omša

8. 1. 2023 (nedeľa)  
Krst Krista Pána

Svit: 07:30 h – sv. omša
09:00 h – sv. omša
10:30 h – sv. omša
18:00 h – sv. omša

Podskalka: 09:00 h – sv. omša

Posvätenie príbytkov

26. 12. 2022 (pondelok) Svit – 14:00 h

27. 12. 2022 (utorok) Svit – 09:00 h

30. 12. 2022 (piatok) Svit – 14:00 h

01. 01. 2023 (nedeľa) Podskalka – 10:00 h

07. 01. 2023 (sobota) Svit – 10:00 h

Vianoce 2023Vianoce 2023

Boh spája
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Zhromaždenia v evanjelickom kostole vo Svite  počas druhej 
polovice adventu, Vianoc, Starého roka 2022 a Nového roka 2023

18. 12. 2022 
4. adventná nedeľa

08.15 h služby Božie 
so spoveďou  a Večerou Pánovou

22. 12. 2022 Štvrtok 16.30 h spoveď a Večera Pánova

24. 12. 2022 
Štedrý večer 

16.30 h služby Božie

25. 12. 2022 
I. slávnosť vianočná

08.15 h služby Božie

26. 12. 2022 I
I. slávnosť vianočná

08.15 h služby Božie

31. 12. 2022 
Starý rok - Silvester

16.30 h služby Božie

1. 1. 2023 Nový rok 08.15 h služby Božie

Liturgické slávenia počas sviatkov Vianoce 2022, gr. kat. Svit

17. 12. 2022 Sobota
16:00 h Vianočná spoveď

17:00 h Liturgia sv. Jána Zlatoús-
teho

24. 12. 2022 Sobota  
Štedrý deň

08:00 h Liturgia sv. Jána Zlatoús-
teho

20:00 h Veľké povečerie s lítiou

25. 12. 2022 Nedeľa 10:00 h Liturgia sv. Bazila Veľkého

26. 12. 2022 Pondelok 10:00 h Liturgia sv. Jána Zlatoús-
teho

5. 1. 2023 Štvrtok
17:00 h Veľká večiereň s Liturgiou 
sv. Bazila Veľkého, Veľké Jordán-

ske svätenie vody

6. 1. 2023 Piatok 10:00 h Liturgia sv. Jána Zlatoús-
teho

Milá čitateľka, milý čitateľ,
dostal som vianočné prianie z Jeny, ktoré by som rád odovzdal 

každému, kto ho s vďačnosťou a vážnosťou vie prijať. Znie:

Nech Svetlo Svätej noci prežiari Tvoj všedný deň  
a aj v Tebe nech sa stále šíri.
Nech Ťa obklopuje  Božia láska,  

aby Tvoja nádej  Ti dávala bezpečie a rástla.
Nech sa pokoj Boží dotýka Tvojho srdca,  

aby od Teba vychádzali znamenia odvahy a zmierenia.
Nech Ťa naplní radosť z Božej prítomnosti,  

aby sa strácal strach a Tvoja duša sa mohla nadýchnuť.
Nech Kristus stojí vždy vedľa Teba.  

On je Svetlo sveta, a nech je svetlom v Tvojom srdci.
Prepisujem tieto slová ako pozdrav a prianie k tohoročným Via-

nociam pre každého, kto hľadá pramene požehnania pre svoj život.
Daniel Midriak, ev. farár

Jeho odpoveď ma príjemne zaskočila, pretože na túto informáciu 
odpovedal: „BOH SPÁJA. Hoci dva obrady, dve liturgie, dve rôzne 
slávenia, predsa Boh je ten, ktorý v strede spája Boží ľud v modlitbe.“

Boh prichádza na tento svet v podobe malého dieťatka, aby nás 
spájal, nie aby rozdeľoval. Počas Vianoc si pripomíname príchod Boha 
na tento svet, aby spájal ľudí, rodiny a vzťahy, aby zjednocoval v láske 
to, čo nenávisť a zloba rozdelila, aby obnovil obraz lásky v nás samých. 

To prajem Vám milí obyvatelia mesta Svit a aj sebe, aby sme 
boli povzbudení posolstvom malého Ježiška, ktorý prišiel, aby nás 
spájal v jeden ľud, kde nevládne hriech, zlosť a rozdelenie, ale kde 
vládne Láska a vľúdnosť k blížnemu.

Christos Raždajetsja!
Slavite jeho!

o. Martin Snak, gr. kat. správca farnosti Svit

V máji sme zorganizovali 4. ročník podujatia Míľa pre mamu. 
Symbolickým pochodom sme si takto uctili všetky mamy. 

Naše ďalšie bolo Deň rodiny, na ktorom sme privítali Rytierov 
Vir Fortis, deti potešilo minidisco s maskotmi Tárajko a Popletajka 
a na záver vystúpili Lolo a Piškóta. 

Na podujatia na tému Leto AKO DOMA sa nám podarilo pozvať 
veľa zaujímavých umelcov, nielen pre deti. Najznámejší boli Yael, 
Fidlikanti, Mici a Mňau, Ujo Ľubo, Folkeri, Cirkus Kus. Tiež nás pote-
šili svojim vystúpeniami animátori firmy Prostaff ako Mickey a Min-
nie Mouse a Ujo Fúzik. Na  podujatiach bola aj bohatá tombola, za 
ktorú všetkým, ktorí prispeli, ďakujeme. 

Hlavne spoločnosti Whirpool, ktorá nám do tomboly darovala 
práčku. Nesmieme zabudnúť na Cukráreň Palma, ktorá venovala 
prvým 200 deťom zmrzlinu zadarmo. Naše podujatia prišlo podpo-
riť približne 2000 ľudí. 

Ďalšou aktivitou nášho centra bola Halloweenská párty pre 
malých aj veľkých. Organizovali sme tiež turnaj v hraní Človeče 
nehnevaj sa, rôzne workshopy a denné letné tábory. 

Všetkými podujatiami nás sprevádzal výborný moderátor 
Ondrej Vnenčák. Ozvučenie zabezpečil Peter Prokop. Vstupné na 
tieto akcie bolo dobrovoľné len vďaka sponzorom: Nadácia SPP, 
Tatravagónka, Nadácia Chemosvit, Bibiana Fafráková, Terichem Ter-
vakoski, Embraco, Tesco, Mesto Svit, TK Kúrenie. A v neposlednom 
rade vďaka aj teamu RC AKO DOMA, ktorý pracoval ako usilovné 
včeličky, aby bolo všetko pripravené. 

Samozrejme ďakujeme všetkým návštevníkom našich poduja-
tí. Uvidíme sa na ďalších super akciách, ktoré určite v meste ešte 
budeme robiť.                              Eva Žoldáková, foto: Ing. Peter Kostka

Taký bol rok 
Rodinného centra 
Ako doma
Milí priatelia, dovoľte nám, aby sme Vás informovali 
ako sa darilo nášmu Rodinnému centru AKO DOMA 
v tomto roku. 
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Stretnutie bolo obohatené o indivi-
duálne súťaženie v šestkovej, trojkovej 
a smečovej súťaži, ale tiež aj stretnutím 
s profesionálnymi hráčmi Iskra Svit - Kayom 
Goncalvecom a Haydenom Kovalom. 
Vynikajúca organizácia a atmosféra prispeli 
k tomu, že na krajské kolo postupujeme 
z úžasného 1. miesta a chystáme sa  hrdo 
reprezentovať náš okres Poprad. Nášmu 
tímu srdečne gratulujeme a držíme prsty 
v ďalšej súťaži.

CENA ANDREJA CHUDOBU je celoštátna literárna súťaž určená 
žiakom základných a stredných škôl i dospelým – začiatočníkom 
v literárnej tvorbe. Jej poslaním je vyhľadávať talentovaných a na-
daných začínajúcich autorov a umožniť sa prezentovať s vlastnou 
tvorbou.  Medzi našimi žiakmi v ZŠ Komenského Svit sme objavili 
skrytý, ale očividne veľký talent - Viliama Debreho, žiaka 9. ročníka,  
ktorý so svojou básňou „Básnik“ obsadil krásne 2. miesto. Cenu si 
bol osobne prebrať u organizátora súťaže - ZŠ Pukanec (okres Levi-
ce). Ďalší vynikajúci výkon podala Viktória Kozubová, ktorá v okres-
nom kole olympiády v slovenskom jazyku obsadila 2. miesto.  

Nech je medzi nami veľa takýchto tvorivých a šikovných ľudí ako 
Viliam a Viktória.

Darujú, lebo chcú nezištne pomôcť. 30 ľudí s veľkým srdcom 
prišlo 7. novembra do telocvične ZŠ Komenského vo Svite darovať 
najcennejšiu tekutinu - krv. 

V spolupráci s Miestnym spolkom Červeného kríža vo Svite sa 
nám podarilo získať 27 litrov krvi. Do 42 dní sa táto vzácna tekutina 
použije a zachráni sa ľudský život. 

Je to krásne gesto a všetkým, ktorí darovali drv, zo srdca ďaku-
jeme.

1. miesto ZŠ Komenského v okresnom kole 3x3 basketbal
Naše basketbalové družstvo  
sa 23. novembra v zložení:  
Peter Ife Kenechukwu, Richard 
Ikechukwu Ife, Lukas Kubala 
a Martin Dudinský zúčastnili 
okresného kola v 3x3 basketbal 
v BK Iskra Svit so 4 najlepšími 
mužstvami v rámci základných 
škôl v okrese Poprad. 

Materinský jazyk 
ovládame bravúrne
V tomto mesiaci sme zaznamenali úspech na 
celoštátnej aj okresnej úrovni - v súťaži Cena 
Andreja Chudobu aj v olympiáde slovenského 
jazyka. 

Darovanie krvi - gesto 
najvyššej formy ľudskosti
Darcovia krvi. Nedarujú tovar, ktorý sa dá kúpiť 
či objednať. Nedarujú niečo nepotrebné, ako 
obnosené šatstvo či použité hračky. Nedarujú 
s úmyslom, že za to niečo dostanú. Nečakajú 
pochvalu a ocenenie. 
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Neexistuje umelá náhrada krvi, jej jedi-
ným zdrojom je človek. V decembri 2022 
bolo v našom meste ocenených 37 darcov, 
ktorí bezpríspevkovo a viacnásobne daro-
vali krv. Od ÚS SČK Poprad dostali plakety, 
z MS SČK Svit dostali malé darčeky, ktoré 
boli finančne podporené dotáciou z Mesta 
Svit a odovzdané pri osobnom stretnu-
tí. Všetkým darcom želáme veľa zdravia 
a úspešný život.

Menný zoznam darcov, ktorí získali 
bronzovú plaketu prof. MUDr. Janského 
za 10 odberov: Mgr. Branislav Bobula, Peter 
Bobuľský, Klaudia Dobiasová, Ing. Róbert 
Gontkovič, Mgr. Marek Hvizdoš, Peter 
Kamenický, Adam Kantor, Martin Klembara, 
Peter Kudláč, Miloš Marhefka, Bc. Ľubica 
Minichová, Mgr. Veronika Mlynarčíková, 
Lukáš Moravčík, Zuzana Nedoročšíková, 
Marián Oslovič, Lukáš Petrek, Jaroslav 
Slodičák, Mgr. Ondrej Spišák, Radko Vojtila, 
Andrea Zavacká.  

Menný zoznam darcov, ktorí získali 
striebornú plaketu prof. MUDr. Janského 
za 20 odberov: Matrina Andraššáková, 
Ľuboš Batke, Branislav Budzák, Mgr. Monika 
Kokoruďová, Rastislav Kušmirek, Bc. Ondrej 
Líška, Ing. Karol Niko, Ing. Monika Niková, 
Štefan Štefány, Peter Ujčík.

Menný zoznam darcov, ktorí získali 
zlatú plaketu prof. MUDr. Janského u žien 
za 30 odberov: PhDr. Andrea Križanová

Menný zoznam darcov, ktorí získali zla-
tú plaketu prof. MUDr. Janského u mužov 
za 40 odberov: Ing. Branislav Bartko, Jozef 
Bieľak, Peter Kočiš, Peter Labaš, Dipl. Inf. Da-
niel Masarik.

Menný zoznam darcov, ktorí získali 
diamantovú plaketu prof. MUDr. Janské-
ho za 80 a viac odberov: Mgr. Karol Krett, 
Andrej Závacký.

 Všetkým darcom srdečne ĎAKUJEME, 
želáme veľa zdravia a úspešný život. 

 M. Zentková, predsedníčka MS SČK, Svit

Krv nad zlato...
Ďakujeme našim spoluobčanom - darcom, že sa rozhodli darovať 
svoju krv. Môžu tým zachrániť obeť úrazu, pomôcť predčasne 
narodenému dieťaťu. Krv darcu môže byť rozhodujúcim faktorom pri 
urgentných operáciách, ale najčastejšie pomáha prežiť ľuďom, ktorých 
organizmus je oslabený a vyčerpaný akoukoľvek zákernou chorobou. 

Dňa 22. novembra sme zabezpečili pre 
našich členov  prednášku s prezentáciou 
dobových fotografií na tému Kúpele a lieči-
vé pramene na Spiši a vo Vysokých Tatrách. 
Prezentáciu archívnych záberov a komen-
tár k nim si pripravila fundovaná kultúrna 
pracovníčka pani Rosová .

Vôbec sme netušili aký bol Spiš bo-
hatý na kúpeľné zariadenia a ako boli do 
50. rokov minulého storočia využívané 
hlavne zahraničnou klientelou. Dnes je 
už väčšina z nich zdevastovaná, zbúraná, 
alebo vo vlastníctve súkromných osôb. Tiež 
množstvo prameňov s liečivou vodou stu-
denou aj teplou, či už sírnou alebo s inými 
liečivými minerálmi. Dnes už o niektorých 
vedia iba obyvatelia  žijúci v ich blízkosti. 
Prezentácia bola veľmi zaujímavá a poučná. 
Pozorne sme počúvali a pozorovali archív-
ne zábery. Mrzí nás, že tak bohatý región 
ako je Spiš užíva v súčasnosti iba mizivé 
percento tohto liečebného  bohatstva. 
V budúcom roku si prezentáciu zopakuje-
me, ale už na tému História Spiša a Spiš-
ských miest. Termín oznámime vopred, aby 
si mohli prísť vypočuť zaujímavosti o Spiši 
a pozrieť dokumentáciu k tejto zaujímavej 
téme aj členovia iných organizácií.  

Ing. Kuzmíková, ZO SZZP Svit   

Zo života zdravotne 
postihnutých vo Svite

Ďakujeme Vám za priazeň v roku 2022.  
Zo srdca Vám želáme čarovné Vianoce a radostný celý rok 2023. 

Redakcia mestských novín
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Ženy podnikateľky v SR
Výsledky sčítania napríklad poukazujú 

(v geopriestorových výsledkoch), že najviac 
žien - podnikateliek žije v Košickom kraji. 
Z podnikateľov kraja je takmer 35% žien. 
Na druhom mieste je Bratislavský kraj, cez 
34 % a na treťom mieste v počte podnika-
júcich žien je Banskobystrický kraj s 32%. 
V Prešovskom kraji tvoria podnikajúce ženy 
z množiny podnikateľov takmer 25%. Naj-
menej podnikateliek žije v Žilinskom kraji, 
niečo cez 22%. 

Zaujímavým faktom je, že Prešovský kraj 
má zároveň prvenstvo v počte podnika-
teľov na Slovensku celkovo, z obyvateľov 
kraja podniká až 16 % obyvateľov. Na 
druhom mieste sú podnikatelia v Žilinskom 

kraji, kde má nejaký druh vlastného biznisu 
takmer 15% a v Bratislavskom kraji žije 
a podniká viac ako 14% obyvateľov. Opäť 
zaujímavosťou je, že na poslednom mieste 
v počte podnikateľov je kraj Košický, kde 
podnikatelia podľa zistení sčítania z roku 
2021 tvoria len 11,7%, ale pomerovo tu 
podniká najviac žien na Slovensku.

Ženy ovládli priemysel
Poďme sa pozrieť ako sa ženy uplatnili 

v jednotlivých odvetviach priemyslu. 
Najviac obyvateľov SR pracuje v priemy-

selnej výrobe, je to takmer 18 % populácie, 
v absolútnom čísle až 455 506 ľudí. Druhú 
veľkú skupinu tvorí veľkoobchod a ma-
loobchod a oprava motorových vozidiel 
a motocyklov. V tomto odvetví ekonomic-

Medzinárodný deň ľudských práv
Vedeli ste, že 10. december je Medzinárodný deň ľudských práv? Minuloročné sčítanie obyvateľov 
poukazuje na zaujímavé fakty o našej spoločnosti. Dá sa konštatovať, že za 10 rokov sme ako národ 
významne využili právo vzdelávať sa, výrazne stúpol podiel vysokoškolsky vzdelaných ľudí. No využívame 
i možnosť podnikať a ženy vstúpili do nových odvetví zamestnania. V tomto článku sa zameriame práve 
na ženy a ich posun v ekonomickej činnosti tak, ako ho odhalilo sčítanie.

kej činnosti pracuje cez 13% obyvateľov SR, 
čo je až 332 997. 

Zamerajme sa ale podrobnejšie na 
priemysel, ktorý býval doménou mužov. 
Koľko žien do tohto odvetvia ekonomickej 
činnosti preniklo? 

V Trenčianskom kraji do priemyselnej 
výroby preniklo až 39% žien. V Trnavskom 
a Nitrianskom kraji je to zhodne cez 36% 
žien. V Prešovskom kraji je to 35% žien, 
v Žilinskom 34,4% žien a v Banskobystric-
kom 33,6% žien. V priemyselnej výrobe 
menej pracujú ženy v kraji Bratislavskom 
a Košickom kraji, kde z celkového počtu 
zamestnaných obyvateľov v priemyselnej 
výrobe tvoria len niečo cez 30%.

Daniela Virostko



V zmysle citovaného zákona cen-
trum voľného času zabezpečuje podľa 
výchovného programu školského zaria-
denia výchovno-vzdelávaciu, záujmovú 
a rekreačnú činnosť detí, rodičov a iných 
osôb do veku 30 rokov v ich voľnom čase. 
Usmerňuje rozvoj záujmov detí a ostatných 
zúčastnených osôb, utvára podmienky na 
rozvíjanie a zdokonaľovanie ich praktických 
zručností, podieľa sa na formovaní návykov 
užitočného využívania ich voľného času 
a zabezpečuje podľa potrieb súťaže detí 
základných škôl a stredných škôl. Účastníci 

Reakcia na Poďakovanie  
v 11 čísle informačného spravodajcu 
obyvateľov mesta

takejto formy záujmovej činnosti za túto 
službu platia poplatky, ktorými čiastočne 
uhrádzajú výdavky súvisiace s činnosťou 
CVČ (napr. mzdy, materiál, energie, ...). Tieto 
poplatky sú stanovené všeobecne záväz-
ným nariadením mesta.

Aj keď na území mesta existujú viace-
ré fungujúce organizácie pre kategóriu 
starších obyvateľov, v centre voľného času 
boli vytvorené aj záujmové útvary pre 
osoby staršie ako 30 rokov, čo nám zákon 
nezakazuje. Záujmové útvary pre seniorov 
sme ponúkli v dostatočnom časovom pred-

Centrum voľného času vo Svite je zriadené mestom Svit podľa zákona 
č. 245/2008 Z.z. Zákon o výchove a vzdelávaní (školský zákon).

stihu a spôsobom, aby sa ponuka záujmo-
vých útvarov dostala aj k tejto kategórii 
záujemcov. Žiaľ, do CVČ nebola doručená 
na spomínaný záujmový útvar ani jedna 
prihláška, rovnako zo strany seniorov nikto 
nemal záujem viesť tento krúžok počas 
PN našej zamestnankyne. Vedenie krúžku 
sme chceli dočasne zveriť mladej kolegyni, 
ktorá ju zastupuje, avšak u senioriek sme sa 
nestretli s pozitívnou odozvou. Teší nás, že 
členky seniorských aktivít našli v CVČ napl-
nenie svojich potrieb, zároveň si dovolím 
podotknúť, že nás mrzí, že si obľúbili len 
jednu osobu. V CVČ sú aj iní zamestnanci, 
ktorí by seniorky určite neodmietli, ak by 
prejavili záujem pracovať v záujmovom 
útvare pri dodržaní podmienok, ktoré sú 
dané legislatívou a platia pre všetkých 
účastníkov výchovno-vzdelávacej činnosti. 
Riešenie k všeobecnej spokojnosti by sa 
určite našlo.

Mgr. Valéria Černohorská, riaditeľka CVČ

Dotácia mesta, ani zvýšenie cien vstupného nepostačujú na 
pokrytie prevádzkových nákladov. Z uvedených čísiel vidieť, že 
zatvoriť plaváreň na december je skutočne opodstatnené. Bytový 
podnik Svit ako nájomca plavárne vo svojom vyhlásení prináša 
ďalšie fakty, ktoré vysvetľujú dočasné zatvorenie prevádzky:

Už v tomto roku sa zvýšila cena elektrickej energie o 7,4 %, vody 
o 5 % a tepla o 14 %. Predpokladaný náklad na energie pre rok 
2023 je 679 000 eur, čo čo predstavuje 4,17 násobok cien ener-
gií roku 2022 (výpočet vychádza z predpokladaných cien tepla, 
elektrickej energie a vody). Zvýšenie tržieb a poskytnutá dotácia 
od  Mesta Svit na prevádzku plavárne (vo výške 159 300 eur ročne) 
z dôvodu nárastu cien energií nepostačuje na krytie prevádzko-
vých nákladov. Predpokladaný náklad na spotrebu energií  
k 31. 12. 2022 v plavárni je 162 900 eur bez DPH.

Plaváreň vykazuje dlhodobú stratu. A s predpokladaným náras-
tom cien energií v roku 2023 ju už ani Mesto Svit, ani Bytový podnik 
nebude môcť financovať celý kalendárny rok. Preto so zreteľom 
na hospodárne nakladanie s verejnými financiami a po dohode 
s poslancami bude plaváreň v zimných mesiacoch roku 2023 zatvo-
rená (poslanci súhlasili so zatvorením v januári, pripadne februári 
a marci 2023). To bolo zohľadnené aj v navrhovanom rozpočte mes-
ta na rok 2023, kde dotácia na plaváreň bola znížená a tieto financie 
boli presunuté na podporu iných športových aktivít v meste.

 
Bytový podnik prijímal opatrenia, ktoré znamenali úsporu 

nákladov tak energeticky náročnej budovy akou plaváreň je už pri 
navýšení cien energií počas roka 2022:
l Zvýšenie cien vstupného pre návštevníkov bez trvalého pobytu 
vo Svite od 1. 2. 2022. Tržby síce vzrástli, ale zvýšila sa aj nákupná 
cena materiálu, čistiacich prostriedkov, chémie potrebnej na zabez-
pečenie bazénov, služieb a najvýraznejšie stúpli ceny energií,

l zníženie teploty vody v plaveckom bazéne  o 1° C,

l zníženie teploty vzduchu  o 1° C,

l zníženie teploty teplej úžitkovej vody v systéme o 5°C,

l prísna kontrola dávkovania chémie a nastavenie hodnôt na 
technológii,

l  prikrývanie plaveckého bazéna plachtami - zníženie vlhkosti 
a udržiavanie teploty vody,

l  montáž  nových zmiešavačov vody v sprchách,

l znížený počet dní saunovania o 2 dni,

l výmena frekvenčného meniča pre čerpadlo prania v neplavec-
kom bazéne s cieľom intenzívnejšieho prania filtračného piesku, 
aby sa frekvencia prania znížila, a tým sa znížili straty tepla a vody.

Plaváreň bola zatvorená aj celý november, ale šlo o plánovanú 
odstávku v zmysle platnej legislatívy. Otvorenie plavárne na 29 dní 
v decembri 2022 by navýšilo straty na plavárni o 24 600 eur, takže 
celková finančná strata na prevádzke plavárne ku koncu roka 2022 
by bola 71 100 eur.

Bytový podnik nie je len prevádzkovateľom plavárne, ale 
aj správcom oboch domov kultúry, Športovej haly, Zariadenia 
opatrovateľskej služby, Domu opatrovateľskej služby, Futbalového 
štadióna, Obvodného zdravotného strediska, Mestského úradu, 
materských škôl, ďalej je správcom takmer 1 500 bytov. Na základe 
týchto čísel je prioritou vedenia mesta i Bytového podniku, ako 
správcu,  zabezpečiť vykurovanie Zariadenia opatrovateľskej služby 
a materských škôl, kde nárast ceny plynu bol takmer o 231 % .

Vedenie mesta však napriek všetkému hľadá spôsoby, ako 
zabezpečiť chod plavárne. Primátorka mesta Ing. Dáša Vojsovičová: 
„Mojim cieľom je získať finančné zdroje a prevádzkovať plaváreň. 
Máme snahu získať dotácie alebo nenávratné finančné zdroje na 
vykrytie zvýšených nákladov na energie. Snažíme sa hľadať riešenia 
v spolupráci s prezidentom Slovenskej plaveckej federácie Ivanom 
Šulekom, ktorý má záujem pomôcť nášmu mestu a plavárni v zá-
ujme podpory profesionálnych plavcov, ktorí u nás trénujú. Táto 
komunikácia prebieha na úrovni vlády a premiéra SR, preto verím 
a urobím maximum pre to, aby zatvorenie nebolo dlhodobou zále-
žitosťou.“                    red

Ceny energií pozastavujú  
prevádzku svitskej plavárne
Analýza návštevnosti plavárne poukazuje na fakt, že z celkového počtu návštevníkov je len 18 % Sviťanov 
a zvyšných 82 % sú obyvatelia z okolia. Celková návštevnosť v decembri je dokonca ešte o 50 % nižšia, ako 
v inom zimnom mesiaci.
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Poslanecký zbor trochu inak...
Zoznámte sa s novou zostavou tvoriacou mestské zastupiteľstvo, ktoré bude viesť naše mesto najbližšie 
štyri roky. Položili sme všetkým tri rovnaké otázky, ktoré, mimochodom nemajú nič spoločné s politikou . 
Prajeme Vám zaujímavé čítanie.

Janka Bobulová
l Čo máte na našom meste najradšej?

Vo Svite som takmer od narodenia. Pod-
skalka je miesto, kde som skutočne rada, 
kde mám rodinu a priateľov, ľudí, s ktorými 
sa stýkam, ktorí ma obklopujú. Mojím zdro-
jom energie je blízky les, kde každé ráno 
s priateľmi „psíčkarmi“ dobíjam baterky. 
A samozrejme práca, ktorá mi je koníčkom 
a navyše v skvelom kolektíve.

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Každý z nás máme svoje dobré aj zlé 
stránky, ale určite sa snažím pozitívne mys-
lieť a keď sa dá, odovzdať aj trochu mojej 
energie. Pokiaľ cítim od ľudí spätnú väzbu, 
vždy ma to posunie o krok vpred.

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch a prečo?

Počúvame, čítame mnohé krásne citáty, 
len v nich nič nehľadáme. To je chyba. Keby 
sme sa čo len troškou zamysleli nad tým, čo 
nám chcú povedať, čo len troškou sa podľa 
nich riadili, svet by bol hneď krajší a svetlej-
ší. A tak si budeme vážiť samých seba.

Ing. Ján Drobný
l Čo máte na našom meste najradšej?

Mám rád naše mesto a pokojný život 
v ňom. Blízkosť väčšieho mesta - Popra-
du a tiež blízkosť Tatier. Mám rád najmä 
športovú tradíciu v našom malom Svite, ale 
rešpektujem existenciu a aktivitu všetkých 
kultúrnych a iných združení a spolkov. Prá-
ve tieto činnosti a práca s mládežou robia 
našu komunitu špeciálnou.

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Zásadový, charakterný, dobrosrdečný.
l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo?

Charakter, čestnosť, spoľahlivosť. No 
a prečo? Lebo s podvodníkmi a klamármi 
sa nedá nič seriózne vybudovať.

Ing. Mroslav Hollý
l Čo máte na našom meste najradšej?

Mesto Svit je výnimočné svojou loka-
litou. Pre nás Sviťanov sú ľahko dostupné 
Vysoké aj Nízke Tatry, Pieniny aj Slovenský 
Raj. Niet na Slovensku krajšieho miesta na 
aktívny oddych ako je Svit.

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Aktívny, precízny, vytrvalý, konštruktív-
ny, milovník prírody a pozitívny.

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo?

Empatia. Ľudia s empatiou sú zároveň 
tolerantní a vnímaví ľudia, nie sú sebeckí, 
naopak sú štedrí k iným ľuďom a napr. aj 
k charite.

Pracovitosť. Zdá sa mi, že sa v posled-
nom čase vytráca, najmä u mladej generá-
cie, preto si cením takých ľudí, ktorí nielen 
rozprávajú ale aj konajú.

Konštruktívna kritika. Ak mám okolo 
seba ľudí, ktorí mi poskytujú konštruktívnu 
kritiku, potom sa dokážem posúvať vpred 
a dosahovať svoje ciele.

Milan Jambor
l Čo máte na našom meste najradšej?

Na našom meste mám rád hlavne mož-
nosti, ktoré ponúka. Poloha a veľkosť mesta 
vytvára ideálne podmienky na život a tráve-
nie voľného času. Najčastejšie sa pohybujem 
v komunite športovcov, ale rád si rozširujem 
obzory aj v iných oblastiach verejného života.

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Moju charakteristiku a vlastnosti ktoré 
mám, by som nechal hodnotení najbližšie-
ho okolia a ľudí, ktorí ma najlepšie poznajú. 
Vraj som zodpovedný, pracovitý, priateľský, 
úprimný a férový.

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo?

Vážim si ľudí, na ktorých sa dá spoľah-
núť. Ľudí, ktorí pracujú naozaj a nie len na 
oko. Ľudí, ktorí robia nielen v prospech 
seba, ale v prospech širokej verejnosti.

Mgr. Eva Kačmarčíková
l Čo máte na našom meste najradšej?

Keď som pred 25 rokmi začínala v Popra-
de, ešte som netušila, že sa mi začnú plniť 
sny. Do Svitu ma zatiahol folklór, ktorý mi 
okrem lásky k nemu (pretrvávajúcej až po 
dnes) priniesol neskutočné množstvo priate-
ľov, zážitkov a hlavne nádhernú rodinu a zá-
zemie. Toto mesto má ale pre mňa zvláštne 
čaro od chvíle, kedy som doň vstúpila. Cítim 
sa tu príjemne v akejkoľvek komunite, preto-
že mám rada ľudí a zaujímam sa o okolie, 
v ktorom žijem. Myslím, že s prispôsobivos-
ťou som od malička nemala problém. 
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l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Kto ma pozná vie, že úsmev je neod-
mysliteľnou súčasťou môjho života, tak ako 
aj empatia, odvaha, flexibilita, vytrvalosť 
a spoľahlivosť, či ochota pomôcť. 

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo?

U ľudí si najviac vážim pokoru, pretože si 
myslím, že je potrebnou a neodmysliteľnou 
súčasťou medziľudských vzťahov a pre mňa 
spolu s ňou aj priateľstvo, úcta a vďačnosť. 
Nezabúdajme ďakovať, nielen počas týchto 
sviatkov, ale vždy a za všetko, no hlavne 
buďme úprimne prajní. Krásne a požehna-
né Vianoce. Y

PhDr. Ladislav Kalasz
l Čo máte na našom meste najradšej?

Som rodený a hrdý Sviťan. Mám rád 
naše malé podtatranské mesto s typickou 
„baťovskou“ architektúrou obklopené prí-
rodou. Veľmi mi záleží na tom, aby sa naše 
mesto rozvíjalo k spokojnosti nás všetkých, 
aby sme sa dokázali posunúť vpred vo 
všetkých oblastiach života. 

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Tak to je zložité opísať sám seba . 
Snažím sa byť úprimný, otvorený, pomáhať, 
byť oporou pre druhých, motivovať ich, 
podporovať v rozvoji a k dosiahnutiu cieľov.
l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo

Úprimnosť, čestnosť, spolupatričnosť. 
Mali by sme si navzájom pomáhať, byť 
úprimní, navzájom  dopriať jeden druhé-
mu, bez závisti a ohováraní, čo sa dnes žiaľ 
veľmi „nenosí“. Po pracovnej línii by to mala 
byť tímovosť, súdržnosť, ale i novátorstvo 
- nebáť sa pustiť do nových inovatívnych 
projektov k zabezpečeniu úspešných 
zmien.

Ing. Denisa Martinková
l Čo máte na našom meste najradšej?

Naše mestečko je pre mňa malebným 
a bezpečným miestom, obklopené krásnou 
prírodou  s možnosťou rôznych športových 
aktivít, dostupnou občianskou vybavenos-
ťou a skvelými ľuďmi. Jednoducho - ideálne 
miesto pre život.

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Zodpovedná, spoľahlivá, obetavá, pra-
covitá, spravodlivá.

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch a prečo?

Dobrosrdečnosť, skromnosť, pokora. 
Uvedomením si základných životných hod-
nôt by bol svet krajším a lepším miestom 
pre život.

Mgr. Martin Míčka
l Čo máte na našom meste najradšej?

Takmer všetko. To, že nám tu nič 
nechýba, máme kdekoľvek blízko a to, akú 
atmosféru má náš Svit.

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Priateľský, dobrosrdečný, usmiaty, tvrdo-
hlavý detailista, shopoholic .

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo?

Určite úprimnosť a priateľstvo za 
každých okolností. Nepálim mosty, čo je 
možno niekedy až naivné a už som na 
to aj mnohokrát „doplatil“. Ale stále som 
presvedčený o tom, že v každom človeku je 
niečo dobré a aj preto dávam druhé šance... 
Pracovitosť, poriadkumilovnosť.  

MUDr. Lenka Sako
l Čo máte na našom meste najradšej?

V našom meste žije veľa aktívnych a ši-
kovných ľudí, ktorých stačí správne podpo-
riť (napríklad zo strany mesta) a hneď sa to 
prejaví míľovými krokmi mesta vpred. Mám 
rada týchto samostatných schopných ľudí. 

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Vzdelaná, priama, čestná a humanitárne 
založená aktivistka.

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo?

Vážim si občiansku angažovanosť, čiže 
keď ľudia nezostanú ticho, ak sú s niečím 
nespokojní, ale zapoja sa, alebo iniciujú 
protest, či snahu o zlepšenie.

Vážim si všetkých tých, ktorí učia svoje 
deti skromnosti, minimalistickému život-
nému štýlu a ochrane životného prostredia 
a idú im príkladom. 

V neposlednom rade si vážim, keď sa ľudia 
poctivo snažia triediť informačné zdroje a šíriť 
osvetu. Naopak hnusí sa mi, keď niekto pod-
kladá svoje „názory“ evidentne konšpiračnými 
zdrojmi a ešte je schopný sa aj hádať.

PhDr. Mgr. Marianna  
Šramková, PhD., MBA

l Čo máte na našom meste najradšej?
Na našom, mojom meste mám rada - 

keby som to chcela zovšeobecniť, všetko. 
Ale budem konkrétnejšia. Je to môj domov, 
je to miesto, kde mám tých najbližších - 
rodičov, súrodenca, priateľov, kamarátov, 
kolegov, jednoducho ľudí, ktorých potre-
bujem k svojmu životu. Mala som mnoho 
príležitostí ísť pracovať do iných miest, ale 
nedalo mi to. Vo svojom meste sa cítim bez-
pečne, viem tu zrealizovať a uspokojiť moje 
kultúrne, sociálne i športové potreby. Ne-
dám dopustiť na úžasnú knižnicu, plaváreň, 
aj na skvelo fungujúce školské zariadenia.
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MUDr. Ivana Švagrovská
l Čo máte na našom meste najradšej?

Každé mesto má v sebe ukryté isté 
posolstvo. Svit je mladé mesto, má krátku 
„novodobú“ históriu, no ukazuje nám, 

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Keď túto otázku položím ja svojim 
klientom či študentom, často sú v rozpa-
koch a odpovedajú mi, že to, akí sú, by mali 
posúdiť druhí. Ja im oponujem, že najlep-
šie sa poznáme my sami. Aká teda som? 
Priateľská, empatická, dynamická, milu-
júca spravodlivosť a nefalšovaný úsmev 
a radosť.

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo?

Múdrosť. Múdri ľudia používajú znalosti. 
Nie sú to chodiace encyklopédie, ale vedia 
ako, kedy a kde majú svoje vedomosti po-
užiť. Múdri ľudia sú citovo vyrovnaní. Vedia 
sa radovať, vedia sa aj nahnevať, ale bez 
nenávisti. Múdri ľudia vedia dobre znášať 
neistotu a pritom ostávajú otvorení novým 
podnetom a súvislostiam. Múdri ľudia si kla-
dú otázky, ako sa na veci pozerajú iní ľudia.

Dobroprajnosť, lebo tá v sebe ukrýva 
láskavosť, ľudskosť, obdiv, charitu, súcit, 
priateľstvo bez predsudkov a príčiny. A je 
opakom závisti.

Autentickosť. Byť autentickým zname-
ná nepredstavovať len svoju falošnú tvár 
svetu, ale byť v pohode a šťastný sám so 
sebou. Znamená to mať odvahu byť takým, 
kým sme, bez ohľadu na to, čo si o nás 
budú myslieť iní a čo budú o nás hovoriť za 
naším chrbtom.

čím sme boli, aby sme sa pokúšali vydať 
sa na cestu smerom k tomu, čím budeme. 
Aj naše mesto je tvárnou hmotou formo-
vanou dlaňami generácií, ktoré jej dali 
pečať doby. Pán Baťa si nemohol nájsť 
krajší kúsok Slovenska ako ten, do ktorého 
umiestnil a začal stavať naše mesto. Zvonku 
obklopené najkrajšou prírodou Slovenska, 
zvnútra vybavené pracovitými ľuďmi, ktorí 
už v mnohých prípadoch ukázali, akí sú na 
naše mesto hrdí. Veď úspechy histórie i sú-
časnosti v takmer všetkých oblastiach náš-
ho života sú toho dôkazom. Nie je nás príliš 
veľa a preto sa takmer všetci poznáme. 
Niektorí len tak z videnia, iní o niečo bližšie. 
Je to výhoda, či nevýhoda? Výhoda - veď 
sme ako jedna veľká rodina. Nemusíme si 
dávať ružové okuliare, aby sme zakryli svoje 
chyby. Máme ich ako na dlani a vieme ich 
riešiť, no nie vždy sa nám to, žiaľ, darí. Ale 
musíme sa obrniť optimizmom a veriť si. 
Veď aj známa filmová legenda Jan Werich, 
v pesničke obľúbeného filmu, hovorí: „... ten 
ďelá to a ten zas tohle. A všichni dohroma-
dy uděláme moc.“ A to je to, čo mám na 
našom meste najradšej. 

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Žijem v meste, ktoré ma určite ovplyv-
ňuje najviac. Tu prežívam svoje nádeje 
ale i sklamania. Som lekárka a to už dáva 
vedieť, že chcem, aby moja rodina, priatelia 
i mesto žili zdravým životným štýlom. Takže 
na 1. miesto kladiem jednoznačne ZDRA-
VIE. No u mňa ruka v ruke ide LÁSKA. Veď 
silný, rozvážny človek vždy požíva lásku 
a úctu. Hodí sa mi tu citát: „Láska je ako 
strom ponúkajúci tieň vo vyprahnutej zemi 
alebo ako skala pred búrkou.“ Milujem ľudí, 
ktorí ma formovali, ktorí pri mne stoja za 
každých okolností. Milujem svoju rodinu, 
priateľov, deti a svoje mesto. Už štúdium 
medicíny sa nedalo zvládnuť bez nadšenia, 
túžbe po vedomostiach a PRACOVITOSTI. 
Áno, som pracovitá, niekedy mám výčitky, 
že zanedbávam svoju rodinu, no ináč to 
snáď ani neviem. Mám rada ľudí s ktorý-
mi sa stretávam, som KOMUNIKATÍVNA 
a neľutujem čas, ktorý im venujem, hoci 
len tak, niekoľkými vetami trebárs len na 

ulici. A ešte niečo. Rada dovediem veci do 
konca, nedokážem nedoriešiť problémy, 
hoci sú niekedy na pohľad malicherné. Som 
uponáhľaná, no vždy sa snažím rozdávať 
úsmevy a dobrú náladu. 

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch najviac a prečo?

Tých odpovedí je viac, vlastne vyplývajú 
zo skutkov ľudí. Sú podobné ako tie moje, 
ktoré ma život naučil uznávať a vyznávať 
ich, prípadne približovať sa k nim. Takže 
PRACOVITOSŤ - najprirodzenejšia vlastnosť 
človeka. ÚPRIMNOSŤ - neznášam ľudí, ktorí 
klamú a nosia na tvári masku. LÁSKA - ktorá 
je tu s nami, modeluje našu dušu do toho 
najkrajšieho tvaru. 

Ing. Ivan Zima
l Čo máte na našom meste najradšej?

Priľahlý les a kopce, čiže Babu a celé 
Kozie chrbty.

l Ak by ste mali sami seba opísať maxi-
málne 5 vlastnosťami, aké by to boli? 

Aktívny, racionálny, pozitívny, otvorený, 
kritický.

l Aké 3 vlastnosti, či hodnoty si vážite na 
ľuďoch a prečo?

Spoľahlivosť. Pretože s nespoľahlivými 
ľuďmi sa ťažko niečo tvorí.

Schopnosť šíriť do okolia pozitívnu ener-
giu. Pretože v dobrej atmosfére je všetko 
jednoduchšie.

Čestnosť. Mám rád, keď sa niečo povie, 
tak to aj platí. Naopak prekrúcanie, za-
hmlievanie a zatajovanie neznášam.

Za odpovede a úprimnosť ďakuje  
Daniela Virostko

Projekt v hodnote takmer 1,5 milióna eur sa týka Štúrovej 
ulice a  jeho realizácia bude znamenať celkom 13 vodozádržných 
opatrení, ale aj rekonštrukcie chodníkov a parkovísk a revitalizáciu 
zelene. Výsledkom bude úprava chodníkov, parkovísk a neporovna-
teľne lepšia kvalita života obyvateľov.

 l Finančný príspevok: 1 318 856 eur
l Celkové výdavky: 1 487 876 eur 

ZREALIZUJE SA:

l 13 efektívnych vodozádržných opatrení na ul. Štúrova a vo vnút-
robloku Štúrova,

Aj mesto dostalo mikulášsky darček – schválenie projektu vodozádržné opatrenia 
Po takmer ročnom čakaní na výsledok hodnotenia prišla práve 6. decembra kladná odpoveď. Ministerstvo 
životného prostredia SR ako riadiaci orgán pre Operačný program kvalita životného prostredia poslalo 
schválenie žiadosti o poskytnutie nenávratného finančného príspevku pre naše mesto.

l zachytávanie a zhromažďovanie zrážkovej vody zo striech budov 
do podzemných nádrží, ktoré následne pomocou „SMART“ riešenia 
budú v období sucha využívané na zavlažovanie územia,

l spolu s účelným zadržiavaním dažďovej vody sa dosiahne prime-
raná závlaha a zlepšenie mikroklímy v období suchého leta,

l výmena nepriepustných povrchov chodníkov a parkovísk za 
priepustné povrchy s vodozádržnou funkciou,

l revitalizácia plôch zelene s funkčnou vegetáciou podporujúcou 
výpar vody.  

Daniela Virostko
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Počasie nám vyšlo na jednotku, cesta 
autobusom a električkou ubehla rýchlo, 
potom sme nastúpili do pozemnej lanovky. 
Veď málokto zo seniorov vie pešiu cestu 
v zimnom období zdolať bez problémov. 
Bez palíc máme neistý krok v lete, nieto na 
zľadovateľovej ploche.

V ľadovom dóme nám bolo veľmi chlad-
no, ale pohľady na zimnú krásu vytesanú 
v ľade nás hriali.

Všetci si z takejto akcie domov nesieme 
krásne spomienky. Potom sme sa však 
domov neponáhľali. Naše Vysoké Tatry 
predstavili svoje krásy. Slniečko, aj keď 
zubaté, svojimi lúčmi hrialo, aj na snežnom 
poprašku vytváralo kryštáliky svietiace ako 
malé diamanty. Potom sme pokračovali 
ešte na krátke prechádzky po zasnežených 
chodníčkoch. Nechýbala kávička a malé 
občerstvenie.

Pohľadom do doliny sme spozorovali 
oblaky roztrhanej hmly, zakrývajúce naše 
mesto, ktorá neprepustila slnečné lúče. 
Takéto pohľady odporúčame každému, kto 
si vyrazí za krásami Tatier.

Všetci dúfame, že ak nám zdravie vydrží, 
v budúcnosti si pozrieme ešte aj iné krásy. 
Náš klub seniorov sa snaží akcie dokumen-
tovať, aby sme ich raz za čas premietli aj 
pre tých, ktorí sa zo zdravotných dôvodov 
nemôžu zúčastniť.

Jozef Kalakaj, predseda klubu

Za krásami 
hôr na 
Hrebienku
Seniori z Klubu na ulici Štúrovej   
sa 30. novembra vybrali za 
zimnými krásami na Hrebienok, 
kde sa rozhodli zhliadnuť umenie 
vytesané do množstva ľadu.  
Až 225 ton ľadu s výškou až  
10 metrov, to sú parametre 
Baziliky božieho hrobu  
z Jeruzalema a krížovej cesty  
v Ľadovom dóme na Hrebienku.
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cb Spoločenská kronika ad
Najväčší dar, ktorý si nám mohla dať, bol Tvoj čas. 

Svojim časom si nám darovala kúsok svojho života, 
ktorý už nevrátime. Sme vďační, že sme Ťa mali. 

Ten kto Ťa poznal si spomenie,  
a ten, čo Ťa mal rád, nikdy nezabudne.

Dňa 25. decembra uplynú dva roky, čo nás opustila 
naša mamka, babka, prababka 

Helena Tokárová 
S láskou a úctou spomínajú manžel, dcéra s rodinou.

Čas plynie, smútok zostáva,  
tá strata v srdci bolieť neprestáva.

Dňa 5. decembra 2016 nás navždy opustil náš syn

Jaroslav Legát.
Kto ste ho poznali,  

venujte mu tichú spomienku.

cb So žiaľom v srdci oznamujeme, že v októbri nás navždy opustili ad

 9. novembra -  Dušan Šulík

Česť ich pamiatke
 25. novembra -  Tomáš Imrich 

Overeným a efektívnym spôsobom, ako znížiť spotrebu tepla 
audržať si tepelnú pohodu, je správne používať regulačné hlavice 
s funkčnými termoregulačnými ventilmi. Každý stupeň teploty 
vmiestnosti navyše znamená zvýšenie spotreby tepla o 6 %.

Načo slúžia a ako fungujú  
termoregulačné ventily na radiátoroch

Pomocou ventilov môžete regulovať teplotu v miestnosti podľa 
individuálnych potrieb. Na ventile je umiestnená regulačná hlavica, 
v ktorej sa pri zvyšovaní teploty prostredia rozťahuje teplotne 
citlivá látka. Uzatváraním alebo otváraním ventilu sa znižuje alebo 
zvyšuje prietok vykurovacej vody a mení sa dodávka tepla. Ale po-
zor, miera, do akej dokáže ventil reagovať na teplotu v miestnosti, 
nie je pri všetkých polohách hlavice rovnaká. Ak Vám záleží na tom, 
aby ste odoberali len nevyhnutné množstvo tepla, je potrebné 
nastaviť hlavicu správne.

vám zabezpečí tepelnú pohodu aj v miestnostiach, kde sa zdržuje-
te najviac.

Kedy dôverovať regulácii, hoci je radiátor studený
Ak do miestnosti svieti slnko alebo teplo v nej produkujú zaria-

denia (napríklad počítač, žehlička či rúra), stúpa vnútorná teplota 
vzduchu. Pri nastavení medzi stupňami 2 až 4 reaguje hlavica 
citlivejšie a okamžite mení prietok teplej vody cez radiátor. Spodná 
časť radiátora môže byť potom chladnejšia alebo dokonca aj stu-
dená, prípadne môže byť chladný aj celý radiátor. Znamená to, že 
hlavica správne reguluje množstvo dodávaného tepla. Keď skončí 
vplyv oslnenia a sálania z vnútorných stien alebo rôznych zariadení 
v miestnosti, opäť je teplá celá plocha radiátora.

Vetrajte krátko a intenzívne
Vetrať je vhodné krátkodobo a intenzívne, aby sa dostatočne 

vymenil vzduch, ale aby sa zároveň nadmerne nevychladili steny 
a nábytok. Najefektívnejším spôsobom je otvoriť okná na rôznych 
stranách budovy. Pri vetraní je potrebné úplne zavrieť hlavicu. Na 
zníženú vnútornú teplotu vzduchu totiž reaguje zvýšením prietoku 
vody. Radiátor by bol zbytočne horúci a dochádzalo by k plytvaniu.

Je dobré uzatvárať ventily pri odchode z domu úplne?
To jednoznačne neodporúčame. Po úplnom uzavretí regulačné-

ho ventilu sa podchladzujú steny, podlahy a stropy, čo môže viesť 
k ich poškodzovaniu alebo k tvorbe plesní. Potom trvá dlhší čas, 
kým sa dosiahne tepelná pohoda v miestnosti. Samozrejme, tým sa 
zvyšuje aj spotreba tepla, ktoré je potrebné na vyrovnanie vplyvu 
ochladených stien.

Rady na záver
Hlavica termoregulačného ventilu musí byť obtekaná vzdu-

chom. Ak je prekrytá záclonou alebo nábytkom, sníma teplotu 
prehriateho priestoru vo svojom bezprostrednom okolí. Podľa 
toho riadi aj prietok vykurovacej vody v radiátore. Prehriaty vzduch 
v okolí môže spôsobiť, že sa ventil uzavrie a radiátor nezabezpečí 
požadovanú teplotu.

Bytový podnik Svit
Zdroj: SIEA Slovenská inovačná a energetická agentúra 

Ako správne hospodáriť s teplom 
pomocou termoregulačných ventilov
Väčšina domácností na Slovensku využíva teplovodné ústredné vykurovanie. Náklady na teplo tvoria 
nemalú časť ich výdavkov, preto sa oplatí hľadať možnosti ako usporiť energiu. 

Ako neplytvať energiou
Rozpätie nastaviteľných teplôt sa líši podľa typu termoregulač-

nej hlavice. Škála nastavenia zodpovedá spravidla rozsahu vnútor-
ných teplôt od 12 °C do 28 °C. Ako si zabezpečiť tepelnú pohodu 
a neplytvať energiou? Najcitlivejšie budú radiátory reagovať na 
teplotu v miestnosti, ak hlavice necháte nastavené na stupni 3. To 
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Z denníka Mestskej polície
n 23. novembra v neskorých nočných ho-
dinách bolo hliadke MsP telefonicky ozná-
mené rušenie nočného kľudu v jednom 
z bytových domov. Po príchode na miesto 
bolo počuť v jednom byte hlasnú hudbu. 
Hliadka  upozornila majiteľa bytu na nesko-
rú nočnú hodinu. Z dôvodu, že boli splnené 
podmienky na prejednanie priestupku na 
mieste, priestupok bol riešený podľa § 84 
ods. 2 zákona SNR  č. 372/1990.

n 4. novembra bola službukonajúcej hliad-
ke oznámená drobná krádež v miestnej 
predajni potravín. Po príchode na miesto 
MsP identifikovala osobu, ktorá prešla cez 
pokladničnú zónu bez zaplatenia tovaru 
ukrytého vo vrecku nohavíc. Osoba sa 
dopustila priestupku proti majetku podľa 
§50 v zmysle zákona SNR č. 372/1990. 
Z dôvodu, že boli splnené podmienky na 
prejednanie priestupku na mieste, priestu-
pok bol riešený podľa § 84 ods. 1 zákona 
SNR  č. 372/1990.

n 9. novembra popoludní požiadala 
hliadka OO PZ Svit hliadku MsP o súčinnosť 
pri dopravnej nehode v blízkosti miestneho 
supermarketu. Na mieste sa už nachádzala 
aj osádka RZP, ktorá ošetrovala zranenú 
osobu a následne ju previezla na ďalšie 
ošetrenie do NsP v Poprade. Na miesto 
dopravnej nehody bola privolaná aj hliadka 
ODI, ktorá ďalej celú vec realizovala.
V ten istý deň večer prijala MsP telefonické 
oznámenie o osobe ležiacej na ul. SNP. Po 
príchode na miesto príslušníci MsP skon-
trolovali životné funkcie muža zjavne pod 
vplyvom alkoholu.  Hliadka MsP zotrvala pri 
mužovi, pomohla mu posadiť sa na blízku 
lavičku a následne zabezpečila jeho bez-
pečný presun do jeho miesta bydliska.

n 11. novembra hliadka MsP odchytila psa 
stredného vzrastu. Následne bol pomo-
cou čítačky čipov zistený a kontaktovaný 
majiteľ psa. Keďže majiteľ psa nezabezpečil  
proti voľnému pohybu v uliciach mesta 
Svit a týmto sa dopustil  priestupku (podľa 

§ 48 zákona SNR  č. 372/1990 a taktiež 
porušil VZN mesta Svit č. 8/2018). Priestu-
pok bol vyriešený podľa §84 ods. 1 ) zákona 
SNR  č. 372/1990.

n 13. novembra bola hliadka telefonicky po-
žiadaná, aby sa presunula na úsek cyklochod-
níka od kostolov smerom na Poprad. Podľa 
oznámenia sa v tomto mieste mali pohybovať 
osoby s kočíkmi. Hliadka MsP sa okamžite 
presunula na miesto, kde identifikovala tri 
osoby, ktoré tlačili kočíky. Osoby boli pouče-
né, že cyklochodník je určený výhradne pre 
cyklistov a korčuliarov. Tieto osoby vec vzali 
na vedomie a z cyklochodníka odišli.

n 15. novembra v doobedňajších ho-
dinách hliadka MsP pri kontrole mesta 
zaznamenala na ceste 1/18 odstavené 
motorové vozidlo. Šetrením bolo zistené, že 
majiteľka má poruchu na vozidle a nevie ho 
preparkovať na bezpečné miesto. Hliadka 
MsP vozidlo odtlačila na blízke parkovisko  
čerpacej stanice Slovnaft. 

n 23. novembra tesne po polnoci hliad-
ka MsP prijala telefonické oznámenie, 
podľa ktorého v časti Pod Skalkou leží pri 
rodinnom dome muž, ktorý nekomunikuje. 
Hliadka MsP Svit spolu s hliadkou OO PZ 
Svit sa dostavili na uvedenú adresu, kde 
opoznali ležiaceho muža a skontrolovali 
jeho životné funkcie. Muž dýchal, ale neko-
munikoval, bol uvedený do stabilizovanej 
polohy a na miesto bola privolaná osádka 
RZP. Obe  hliadky až do príchodu  osádky 
RZP zotrvali pri mužovi a kontrolovali jeho 
základné životné funkcie.

n 25. novembra popoludní hliadku kon-
taktoval obyvateľ mesta a nahlásil garáž, 
na ktorej sú otvorené dvere a v jej blízkosti, 
ani vnútri sa nik nenachádza. Hliadka po 
príchode na miesto šetrením zistila majiteľa 
garáže, ktorého následne kontaktovala 
a zotrvala na mieste až do jeho príchodu. 
Jednalo sa pravdepodobne o technickú po-
ruchu dverí, pričom z garáže nič odcudze-

né nebolo. Majiteľ garáže sa hliadke MsP 
poďakoval za ochotu i pomoc. 

V novembri 2022 sme zrealizovali celkovo 
25 besied a preventívnych prednášok na 
oboch ZŠ - Mierová a Komenského, na Stred-
nej odbornej škole polytechnickej a navštívili 
sme aj členov Jednoty dôchodcov Slovenska.

Sériu preventívnych prednášok sme  
zrealizovali na SOŠ polytechnickej vo Svite 
so žiakmi prvého, druhého a tretieho roční-
ka. Téma bola jasná - nebezpečné a návyko-
vé látky. Študenti boli viac než skvelí. Vyskú-
šali si okuliare simulujúce opitosť, pomocou 
ktorých mali prejsť okolo svojich lavíc. Verte, 
že to nebolo vôbec jednoduché. 

Aj takouto formou sa snažíme poukázať 
na nebezpečenstvo, ktoré návykové a ne-
bezpečné látky predstavujú.

Prevenciou kriminality sa rozumie 
cieľavedomé, plánovité, koordinované 
a komplexné pôsobenie na príčiny a pod-
mienky, ktoré vyvolávajú alebo umožňujú 
kriminalitu a inú protispoločenskú činnosť, 
s cieľom ich predchádzania, potláčania 
a zamedzovania. 

Snažíme sa to robiť rôznymi spôsobmi, aby 
sme žiakov zaujali. Tak tomu bolo aj v piatok 
4. novembra 2022 v ZŠ Komenského vo Svite. 
Tentokrát sme na prednáške o závislostiach 
a nebezpečných látkach privítali kolegov 
z OR PZ v Poprade: prap. Martina Baleja, 
pprap. Adriána Bošiaka a psíka Aranku, ktorí 
nám pripravili názorné ukážky svojej práce.

V Spojenej škole Mierovej sme navštívili 
žiakov druhého stupňa a rozprávali sme 
sa o nebezpečných a zakázaných látkach 
a kyberšikane.

Ďakujeme aj za pozvanie na schôdzu 
Jednoty dôchodcov Slovenska dňa 25. no-
vembra 2022, kde sme sa porozprávali 
o nástrahách a úskaliach rôznych pod-
vodníkov, s ktorými sa naši seniori môžu 
kedykoľvek stretnúť.

Mesiac november a prevencia v číslach: 
25 besied a prednášok, 539 zúčastnených 
a 590 minút prednáškovej činnosti. Pretože 
prevencia má zmysel.

      Mgr. Erika Danková

Ako už býva zvykom, na sneme sa 
každoročne oceňujú príslušníci mestských 
a obecných polícií za ich mimoriadne činy. 
Medzi tohtoročnými ocenenými príslušník-
mi mestských a obecných polícií z celého 
Slovenska boli aj dvaja príslušníci Mestskej 
polície Svit. 

Bc. Jozef Paučík a Pavol Chalúpka v júni 
2022 zachránili život mužovi, ktorý po in-
farkte skolaboval vo svojom dome vo Svite. 
Príslušníci MsP muža resuscitovali až do 
príchodu osádok RZP a RLP. 

Ocenenie za záchranu života si mest-
skí policajti prevzali z rúk prezidenta 
združenia Jána Andrejka a ďalších členov 
prezídia Združenia náčelníkov obecných 
a mestských polícií Slovenska, ktorí vysoko 
vyzdvihli príkladné konanie ocenených 
policajtov. Príslušníci reprezentujú celú 
Mestskú políciu Svit, ktorej dlhoročným 
cieľom je nielen represívna činnosť, ale aj 
preventívno-výchovná činnosť, či činnosť 
v priamej ochrane majetku, zdravia a života 
občanov. Blahoželáme!       red

V dňoch 10. a 11. novembra 2022 sa na Štrbskom Plese uskutočnil 
XXI. snem Združenia náčelníkov obecných a mestských polícií Slovenska.

Ocenenie pre našich mestských policajtov Priechod  
pre chodcov  
- záhradky  
je dokončený

 Mesto Svit dokončilo priechod pre 
chodcov cez štátnu cestu I/18 - záhradky 
v dvoch nasledovných fázach:
l stavebná časť podporená  z účelovej 
dotácie Ministerstva financií Slovenskej 
republiky vo výške 10 000 eur,
l osvetlenie priechodu, na ktoré bol 
poskytnutý grant z nadácie ČSOB vo 
finančnej 5 000 eur.
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V školskom roku 2022/2023 chceme žia-
kom aj širokej verejnosti predstaviť aktivity, 
do ktorých sa púšťame s láskou k umeniu. 

Inovatívnu formu učenia prezentujeme 
novým video-projektom „Kalendárium“ pri 

Súkromná základná umelecká škola (SZUŠ) Fantázia si počas 
15-rokoch existencie našla svoju cestu. Vychovala generáciu mladých 
ľudí, v ktorých umenie zanechalo hlbokú stopu a pre niektorých sa 
umenie stalo i životnou voľbou.

Kaleidoskop prekvapení

príležitosti 15. výročia SZUŠ Fantázie. Raz 
do mesiaca predstavíme našim žiakom, 
rodičom i priateľom významného umelca 
z oblasti hudby a výtvarného umenia. 
Alternatívnou formou videoprojekcie 

prehlbujeme vzdelávanie mladých ľudí im 
prístupnou formou. Dostupné na Facebook 
a YouTube.

Každoročný projekt „Umelci umelcom“ 
spája svet našich malých umelcov - žiakov 
s umelcami, ktorí hravým workshopom 
odhalia niečo zo svojej tvorby. Takým bol 
aj fotograf Matúš Matava, ktorý v novem-
bri predstavil žiakom tajomstvo klasickej 
fotografie na workshope Camera obscura. 
Z obyčajnej škatule si žiaci vytvorili fotoa-
parát a dokonca si vyskúšali aj vyvolávanie 
vlastných fotografií v tmavej komore. 
Všetko pomaly, postupne, tak ako sa to ro-
bilo kedysi. V dnešnej zrýchlenej digitálnej 
dobe to bolo také malé kúzlo. 

Dňa 21. decembra sa v kultúrnom dome 
rozozvučia vianočné melódie v podaní 
našich žiakov hudobného odboru na 
tradičnom Vianočnom koncerte. Veríme, 
že potešia srdce každého poslucháča a po-
noria nás do nastávajúcich sviatkov pokoja 
a lásky.

V Novom roku 2023, 6. januára 2023, 
chystáme Trojkráľový benefičný koncert  
v spolupráci s občianskym združením 
Familiaris, v KOSTOLE SV. JOZEFA ROBOT-
NÍKA VO SVITE, kde sa predstavia absol-
venti SZUŠ Fantázia, v súčasnosti študenti 
konzervatórií. Pozývame širokú verejnosť 
pridať sa k tejto vznešenej myšlienke vzá-
jomnej pomoci prostredníctvom hudby. 

Výťažok z koncertu bude použitý pre 
Samka S. a Amálku F. 

Nie každý totiž vie, čo všetko predchádza tomu, aby sa struny 
rozozvučali, klávesy klavíra zazvonili, spev sa podobal slávičiemu a ťah 
sláčika vylúdil pekný tón.

Začať hrať, vytrvať, zlepšovať sa, to chce disciplínu a hodiny práce, 
aby mohli neskôr žiaci prísť na javisko, hrať, pokloniť sa a mať ten 
dobrý pocit, keď radostne tlieskate. Či už sú to zamilované alebo 
zasnežené melódie, súhra učiteľa umelca a žiaka, umelca budúceho, 
je citeľná v jednom pohľade, podpore učiteľa, keď si  zahrá so žiakom, 
alebo len nastaví mikrofón. Náš učiteľský zbor robí všetko pre to, aby 
sa hudba podpísala do sŕdc žiakov. Veď aké by to bez hudby bolo? Asi 
ako v decembri bez Vianoc.

Fantázia s plnou náručou rozdáva radosť. V decembri bude snežiť 
melódiami, v septembri spájala notu k note a pripomínala, že láska 
k hudbe sa tvorí každodennou pozornosťou. Aspoň na chvíľu si zahrať 
jednu pieseň či skladbu. Cez gitaru, husle, flautu si hudobná láska hľa-
dá priazeň k umelcovi, čo hrá, neskôr k obecenstvu, ktoré ho počúva. 
Aj keď nie je nástroj dokonale naladený, zamilované srdce falošný tón 
nezahrá a vtedy to znie. Z javiska až k Vám, od správneho prstokladu 
na klavíri k splneným prianiam... K atmosfére, kedy sa i malý koncert 
môže stať veľkolepým. Koncerty pre Vás vytvárame, aby ste sa zabavili, 
oddýchli si, mali radosť, zabudli na všetky starosti. Vždy nás nesmier-
ne teší Vaša účasť. Je pre nás odmenou vidieť plné hľadisko v Dome 
Kultúry vo Svite. Vtedy vieme, že naša partitúra nemá chybu.  
                                             M. Thiana 

Koncerty z Fantázie
Keď po koncerte vo Fantázii odchádzate domov 
s úsmevom na tvári, naša misia je splnená. Niekedy 
je to misia tajná, lebo tie dlhé hodiny pri notách, 
neustálom cvičení a vylepšovaní hry na hudobný 
nástroj sa podobajú tajnému projektu. 
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Osvienčim
Spolu s tretiakmi a štvrtákmi sme sa vybrali za časťou našej 

histórie, ktorá nie je pekná, ale za to veľmi dôležitá. 

Ocenenie Dofákov, DofE  
- Medzinárodná cena vojvodu z Edinburghu

Slávnostné ocenenie našich bronzových Dofákov, Radky a Do-
minika prebehlo v historickom divadle v Prešove. Tvrdo pracovali 
na svojich cieľoch, zvládli expedíciu a dočkali sa odmeny. Prajeme 
im veľa chuti rozvíjať svoju osobnosť, či už v Dofe alebo len tak, 
v ďalšom živote. 

Veľtrh Gaudeamus
Vzhľadom na naše ambície pokračovať v štúdiu na vysokých 

školách sme vycestovali do Bratislavy, aby sme si v Inchebe omrkli, 
aké sú naše možnosti štúdia. Vďaka veľtrhu Gaudeamus, ktorý 
sa tu konal, sme sa zoznámili s rôznymi programami a náplňou 
štúdia nielen slovenských a českých vysokých škôl, ale aj univerzít 
z Holandska, Rakúska, Veľkej Británie či Írska. Mali sme možnosť 
zúčastniť sa prednášok o podmienkach prijímacieho konania, ale aj 
využiť služby Testovacieho centra. Vďaka tomuto výletu majú žiaci 
o čom premýšľať.

Európsky deň jazykov
V rámci oslavy Európskeho dňa jazykov sme si medzi sebou 

opäť zasúťažili, aby sme získali titul o jazykovo najzdatnejšiu triedu. 
Využitím aplikácie Action bound sme sa zároveň zabavili pri riešení 
interaktívnych kvízov, slepej mapy a doplňovačiek, ktoré obsaho-
vali témy z rôznych oblastí kultúry európskych krajín. Po vyriešení 
všetkých úloh sa najviac tešila 2. A trieda, ktorá si zaslúžila víťazstvo. 
V tesnom závese bola 3. B, za ktorou o pár bodov zaostávala 3. A. 

Historické archívnictvo
V rámci dejepisu sme navštívili archív v Spišskej Sobote so žiakmi 

2. ročníka. Odbornú prednášku viedla PhDr. Zuzana Kollárová, PhD., 
na tému Historické archívnictvo a práca s historickými prameňmi. 
Navštívili sme aj gotický kostol sv. Juraja, kde sme obdivovali dielo 
majstra Pavla z Levoče. 

Beh Svitom
Beh Svitom je vydarená akcia, za ktorou nemusíme cestovať 

a vždy si ju veľmi užijeme. Žiaci oprášili tenisky a išlo sa na to. 
Máme radosť z pohybu.

Shevimpex Košice
Naši tretiaci z odboru operátor tlače sa zúčastnili exkurzie 

v jednej najznámejšej sieťotlačovej firme Shevimpex v Košiciach, 
kde videli celú technológiu sieťotlače od grafického návrhu až po 
výsledné produkty rôznych sieťotlačových technológií. Exkurziu 
zavŕšili prehliadkou pamätihodnosti mesta Košice.

Antihybrid
Naši žiaci opäť dokázali, že sú skvelými poslucháčmi a zvedavý-

mi tvormi. Počas besedy pod názvom „Antihybrid“ zahltili otázka-
mi plukovníka Kovaříka, ktorý nám priblížil situáciu hybridného 
ohrozenia. Autor tohto projektu Antihybrid, pán Mgr. Rázus ešte 
umocnil túto tému pomocou kreslených obrazov prítomných vo 
vestibule školy. Obom pánom ďakujeme za objasnenie problemati-
ky a aj za to, že nemáme pred niečím takým zatvárať oči.

Noc výskumníkov 2022
Zúčastnili sme sa NOCI VÝSKUMNÍKOV 2022, kde sme prezento-

vali študijné odbory našej školy. Okrem prezentácie odborov sme si 
pripravili aj demonštráciu laboratórnych pokusov z odboru chémie 
a batiky z odboru odevníctvo. Atmosféra bola úžasná.

 Imatrikulácia prvákov
Naši prváci mali za sebou prvý mesiac na novej pôde. Zvykajú si 

na nové tváre, povinnosti, či pravidlá. Preto sme si dovolili v športo-
vom duchu pasovať našich najmladších žiakov do cechu študent-
ského. Zložením imatrikulačného sľubu sa stali právoplatnými 
členmi našej školskej rodiny. Už je len na nich ukázať a dokázať, 
čo v nich drieme. Tento školský rok 2022/2022 sa prváčik - nováčik 
nachádza aj v pedagogickom zbore. Aj jeho sme si preverili a po 
zložení sľubu prijali do nášho cechu SOŠ polytechnickej J. A. Baťu 
vo Svite. Tešíme sa z našej stále sa rozrastajúcej školskej rodiny!

Odborná archeologická prednáška
Všetci prváci našej školy sa zúčastnili odbornej prednášky z ob-

lasti archeológie na tému Stopy dávnej minulosti s Dr. Mariánom 
Sojákom. Dozvedeli sa zaujímavé veci hlavne z regiónu Spiša, ktorý 
je považovaný za klenot Európy. 

Čo nového v SOŠke...

Dni kariéry
Celkom prirodzené veci pre svet dospelých môžu byť pre tí-

nedžerov novinkou, o ktorej sú ochotní popremýšľať, ak im k tomu 
dáme priestor.

Dva webináre organizované pre študentov stredných škôl ne-
ziskovou organizáciou JA Slovensko boli práve takýmto priestorom 
pre žiakov 3. A a 3. B triedy. Mladí manažéri zo spoločnosti AT&T ich 
postupne previedli praktickými témami zo sveta práce. (Čo by mali 
v životopise o sebe povedať? Čo radšej nehovoriť a čím sa radšej 
nechváliť? Ako sa obliecť na pracovný pohovor...) A hoci to tak prá-
ve nevyzerá, v krátkom čase sa tieto informácie stanú nevyhnutne 
potrebnými pre budúcu kariéru našich žiakov. A keď nastane ten 
čas, je dobré mať ich poruke a v ten správny okamih ich vytiahnuť.

Certifikačná slávnosť programu Zelená škola
V októbri sa uskutočnila slávnostná certifikácia Zelených škôl. 

My sme získali vlajku a certifikát za predchádzajúce obdobie, kedy 
sme pracovali v téme Odpady. Našou novou témou pre nasledu-
júce obdobie je Energia. Dúfame, že sa nám bude dariť aj v tomto 
certifikačnom období.
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Svet okolo nás - Čína, ríša za Veľkým múrom
Vďaka šiestemu dielu projektu Svet okolo nás sme sa ocitli v roz-

ľahlej, historickej a mystickej Číne. Prešli sme sa po Veľkom čínskom 
múre, pokochali sme sa pohľadom na jedinečné pandy veľké, vyda-
li sme sa na samotný západ krajiny, kde Čína už takmer nie je Čínou 
(https://www.svetokolonas.com/popis-programu/cina/).

Študentská vedecká konferencia
24. celoslovenská študentská vedecká konferencia s medzi-

národnou účasťou - Chémia a technológie pre život sa konala na 
Fakulte chemickej a potravinárskej technológie STU v Bratislave. 
Je to platforma na podporu vedeckej práce a zdieľania kreatívnych 
myšlienok talentovaných študentov.

Pre stredoškolských študentov bola určená posterová sekcia, do 
ktorej sa zapojilo 11 stredných škôl. Našu školu zastupovala žiačka 
4. A triedy Klára Lačná, ktorá prezentovala prácu Zelená imunita. 
Odborná komisia pochválila zaujímavú tému a spracovanie. 

Okresné kolo v bedmintone
V novom formáte sa uskutočnilo okresné kolo žiačok v bedmin-

tone, keď v školskom družstve môžu byť až tri pretekárky. Sára, 
Timea a Tamara súťažili v konkurencii 10 družstiev, čo v histórii škol-
ských športových súťaží bol najväčší počet družstiev v bedmintone.

Okresné kolo v basketbale
Po niekoľkých rokoch sa nám podarilo zostaviť družstvo dievčat 

a zúčastniť sa okresného kola. Narazili sme na silných súperov, ale 
dievčatá sa v každom stretnutí snažili podať čo najlepší výkon. 
Obsadili sme 4. miesto.

Finančná sloboda
Sporenie, poistenie, investovanie, vkladové listy - pojmy, ktoré 

síce z bežnej praxe poznáme, ale rozumieme im? Pre lepšie po-
chopenie finančnej reality sa žiaci 2. B triedy venovali finančnému 
vzdelávaniu. Pani Salanciová z OVB Allfinanz Slovensko, a.s., uká-
zala v hre FINANČNÁ SLOBODA realitu finančného trhu. Zábavným 
spôsobom poukázala na nepredvídateľné okolnosti a nečakané 
udalosti, ktoré nás môžu v živote postretnúť. A preto je dôležité 
byť FINANČNE GRAMOTNÝM, aby sme zvládli nástrahy finančného 
trhu, s ktorými sa môžeme v živote stretnúť.  

Deň knižníc
Opäť po roku sme sa zapojili do príprav Medzinárodného dňa 

knižníc. Vďaka našim žiakom sa kniha stala na pár hodín učiteľom, 
spoločníkom a príjemným kamarátom. Študenti si pripravili pre 
svojich spolužiakov netradičnú výučbu literatúry. Previedli ich jed-
notlivými dielňami (napr. dielňou tvorivosti, ovocia zo Sadu Janka 
Kráľa, dielňou rýchlych prstov, bystrých Angličanov, ...), na ktorých 
súťažili, riešili, ale aj sa zábavnou formou poúčali. Cieľ akcie sa 
zúročil v skupinkách žiakov, v ktorých si študenti vzájomne pomá-
hali, radili sa, navigovali a predovšetkým tvorili. Samotná práca sa 
nezaobišla bez smiechu, vtipkovania i šantenia. Už teraz sa tešíme 
na ďalší ročník tohto podujatia.

Hora je symbolom záveru cesty ...
Slnkom zaliaty piatok a prváci sa vybrali na Medzinárodný festi-

val horských filmov a výstavu Hory poznania v Tatranskej galérii.

READYCON Slovensko 2022
Aký bude trh práce v budúcnosti? Aké budú scenáre a trendy 

budúcnosti trhu? Ako sa uplatniť na rýchlo sa meniacom pracov-
nom trhu?

To boli témy online konferencie READYCON Slovensko 2022, 
ktorej sa zúčastnili žiaci 4. B. Cieľom vysielania bolo poskytnúť 
stredoškolákom informácie, ktoré im pomôžu uplatniť sa na rýchle 
meniacom sa trhu. Víziou online podujatia bolo pomôcť budúcim 
maturantom k plynulému prechodu od školskej lavice k zmyslupl-
nej kariére. 

Kurz pre kolégiá Zelených škôl
Niekoľko dní sme strávili v krásnom vzdelávacom centre Za-

ježová, kde sa konalo stretnutie členov kolégií Zelených škôl. Na 
stretnutí sa zúčastnilo 36 členov kolégií z 8 stredných škôl z celého 
Slovenska. Počas spoločných workshopov sme mali možnosť na-
vzájom zdieľať svoje úspechy, ale aj neúspechy v programe. Získali 
sme kopu dobrých rád a inšpirácií, ako pokračovať ďalej. Počas 
bohatého programu sme sa mali možnosť stretnúť a diskutovať 
s Erikom Balážom o našich lesoch a klíme, Standom Komínkom 
a Lukášom Bulkom z Fairtrade Česko a Slovensko o pestovaní kakaa 
a kávy a s Jurajom Rizmanom o občianskom aktivizme. 

Aj schopnosti využívať svoje práva  
je potrebné mladých ľudí naučiť!

„Študentské voľby sú projekt otvorený spolupráci pre každého 
mladého človeka s víziou slobodnej, kultúrnej a demokratickej 
spoločnosti, ktorú aktívne vytvárajú aj mladí ľudia. V súčasnosti 
Študentské voľby organizuje tím aktívnych študentiek a študentov 
z celého Slovenska ako samostatná organizačná zložka s právnou 
subjektivitou, s podporou Rady mládeže Bratislavského kraja.”

Naša škola nevynechá žiadnu príležitosť byť aktívnym účastní-
kom v tomto projekte. 38% z nás využilo aj svoje právo a zúčast-
nilo sa volieb aktívne. Táto „hra” na vážne spoločenské veci nám 
ukázala, aké dôležité je vyjadriť svoj názor a neostať ľahostajným. 
Vzájomným dialógom sme sa snažili prebúdzať záujem mladých 
ľudí o budúcnosť Slovenska a poskytnúť im praktickú skúsenosť 
o tom, ako voľby fungujú.

Inovácie pre udržateľnú budúcnosť
Prihlásili sme sa do kreatívneho programu Solve for Tomorrov 

s podtitulom „Poďme spoločne zlepšiť svet okolo nás“, ktorý je 
inovatívnym pohľadom na to, ako dať krídla svojej fantázii a súčas-
ne pomôcť sebe aj ostatným, ako ísť ďalej vo svojich predstavách 
a urobiť niečo inak ako ostatní, možno oveľa lepšie.

Seminár v podaní pani Smržovej z Junior Achievement, o.p.s., 
nám poskytol návod na to, akými etapami prejsť pri ceste od ná-
padu až po jeho realizáciu, z ktorej etapy sa radšej vrátiť, ako robiť 
brainstorming aj s bláznivými nápadmi, ako „vyrobiť“ prototyp náš-
ho nápadu, a akú dôležitú úlohu má testovanie už reálnych riešení. 

FOODATHON
„Jedlo nie je racionálne. Jedlo je kultúra, zvyk, túžba a identita.“

 Jonathan Safran Foer
Aj malé projekty nás posúvajú dopredu!
Takýmto bol projekt Foodathon, do ktorého sme sa tohto roku 

zapojili. Bol pre nás veľkou výzvou, ale aj príležitosťou premýšľať 
nad potrebnými riešeniami pre našu planétu. Diskutovali sme 
s ostatnými mladými ľuďmi z Európy a z Afriky. Tím mentorov nás 
viedol v našich virtuálnych skupinách a dal nám cenné rady, ako 
našu myšlienku rozvinúť a dať jej šancu stať sa reálnym riešením!

Žiaci SOŠP J. A. Baťu
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i Krst knihy Haňa
V piatok 18. novembra sme uviedli do 

života novú knihu pod názvom Haňa, od 
autorky z nášho mesta, ktorej vydanie finanč-
ne podporilo aj mesto Svit. Napísala ju pani 
Anna Bocková, rodená Tomáš, ktorá pochádza 
z obce Hôrka – časť Kišovce. Ukončila Strednú 
ekonomickú školu v Poprade a už počas 
štúdia začala písať básničky, tie však skončili 
len v zásuvke. Keď študentské časy pominuli 
a začala sa práca v kancelárii za písacím sto-
lom, rodili sa aj prvé príbehy, ktoré posielala 
do rôznych súťaži, železničiarskych, či okres-
ných novín. V Slovenskom rozhlase jej prácu 
viackrát odmenili v relácii rozhlasoví bakalári. 
Autorka býva vo Svite vyše 42 rokov a s man-
želom vychovali jednu sirotu a jednu vlastnú 
dcéru Barborku. Námety na poviedky nachá-
dza okolo seba. Stačí len počúvať a správne 
odhaliť osudy priateľov, kolegov, najbližšej 
rodiny, či zaznamenať i vlastné historky. Kniha 
poviedok pozostáva zo štrnástich príbehov 
tematicky široko orientovaných. Nájdeme 
v nej poviedky veselé, vážne, ale aj smutné 

až tragické, ktoré by sa v živote nemali udiať- ale udiali sa. Krstu 
knihy sa zhostil Mgr. Karol Šramko a pokrstil ju vtáčími pierkami. 
Veď ako povedala autorka: „Životný príbeh je ako pierko, vznáša sa 
povetrím ľahučko, ale ak fúkne silnejší vietor - odnesie ho, ak príde 
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dážď - klesne na zem. Stúpa a klesá, tak ako naše osudy.“ Podujatia 
sa zúčastnila i primátorka mesta Ing. Dáša Vojsovičová, ktorá vyjad-
rila radosť, že mesto Svit má takých šikovných a aktívnych občanov 
a popriala knihe veľa čitateľov. O hudobný program sa postarali 
žiaci zo Spojenej školy Mierovej - ZUŠ, pod vedením pani učiteliek 
Janky Kočanovej a Editky Rydlovej. Všetci záujemcovia si knihu 
môžu požičať, prípadne zakúpiť v mestskej knižnici.  

Starí Slovania
Koncom novembra knižnicu navštívil Peter Weleslav Kuzmišín 

a predstavil svoje knihy o duchovnom živote našich predkov.
Autor napísal 3 knihy: Bohovia starých Slovanov, Čarodejné by-

tosti starých Slovanov a Kruhy starých Slovanov. Dozviete sa z nich 
o božstvách našich predkov, fantastických bytostiach typických pre 
slovanské národy i bohoch spojených s ročnými obdobiami a ich 
sviatkami. Čitatelia v nich nájdu zabudnuté báje, povesti a rozpráv-
ky, autor vybral tie najznámejšie a najstaršie zachované. Informácie 
čerpal nielen zo slovenských a českých zdrojov, ale aj zo zdrojov 
poľských, ruských a ukrajinských. 

Podujatie sa uskutočnilo v spolupráci s občianskym združením 
Alimah Fushion z Popradu a v rámci nej sa uskutočnila v knižnici 
i výstava malieb zo starovekej mytológie od Natálie Bodišovej 
a výstava párt a kostýmov Barbory Dziakovej, ktoré boli súčasťou 
divadelného predstavenia „Staroslovanskí Bohovia“. Všetky 3 knihy 
nájdete vo fonde knižnice, pretože sme ich od OZ Alimah Fushion 
dostali darom, za čo srdečne ďakujeme.

  Mgr. Daniela Šipošová, foto: Ing. Peter Kostka

  Tel. kontakt: 0908 341 022Tel. kontakt: 0908 341 022
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V zápase dobrej úrovne s vyrovnaným priebehom sa naši ujali 
vedenia v 39. minúte po peknej dorážke Ihnačáka. O 3 minúty 
neskôr Jína strelou spoza šestnástky zvýšil skóre na 2:0. V druhom 
polčase domáci v 59. minúte znížili z pokutového kopu na 1:2. 
Rozhodujúcou bola hlavička Jambora v 74. minúte, ktorou upravil 
skóre stretnutia na 3:1 v prospech nášho mužstva. Do konca 
zápasu sa výsledok už nezmenil a tak naši futbalisti získali dôležité 
3 body, ktoré ich v tabuľke znovu posunuli na 2. miesto za vedúci 
Kežmarok.

Jarnú časť súťaže otvoria 1. apríla zápasom s mužstvom FK Soľ. 
Výbor FK Svit vyjadril spokojnosť s účinkovaním nášho mužstva 

Futbalisti zimujú 
nakoniec druhí
Dobré jesenné počasie umožnilo futbalistom 
odohrať ešte v tomto roku predohrané 1. jarné 
kolo. Naši futbalisti, po jesenných 13 kolách štvrtí, 
odohrali toto kolo v Záhradnom, ktoré bolo na 
2. mieste tabuľky. 

Majstrovstvá boli súťažou realizovanou v priebehu troch dní, 
keď štart aj cieľ pretekov bol na atletickom štadióne a trať viedla 
rozsiahlymi olivovými hájmi v okolí Sparty, priľahlými kopcami, 
korytom rieky Eurotas, centrálnymi ulicami a námestím mesta 
za úžasného povzbudzovania divákov všade popri trati. V piatok 
dopoludnia štartovali detské kategórie, na obed už muži a ženy 
SR SPRINT - 7,5 km / 23 prekážok, v sobotu SUPER - 13 km / 31 pre-
kážok a v nedeľu záverečný BEAST - 26 km / 40 prekážok. Počasie 
na preteky bolo výborné, teplé a slnečné no v noci zo soboty na 
nedeľu sa rozpútala silné búrka a padal hustý nočný dážď, ktorý 
terén premenil na preteky v mazľavom blate. 

Súťaž otvorili štartom deti a v kategórii 13-15 ročných dievčat.  

Majstrovastvá sveta Trifecta Spartan Race - Sparta 2022
Týchto Majstrovstiev sveta sme sa plánovali zúčastniť už v roku 2020, no pandémia covidu  zmarila všetky 
naše snahy! Trpezlivo sme si museli dva roky počkať, kým tento rok nastali vhodné podmienky a tak 
sme vycestovali do gréckej Sparty, aby sme si  4. - 6. novembra 2022 zmerali sily s najlepšími pretekármi 
z celého sveta. Záujem bol naozaj veľký nakoľko pretekalo viac ako 2 000 súťažiacich zo 78 krajín sveta. 

Pestrú a neľahkú 3,5 km dlhú trať absolvovali úspešne Daniela 
a Nikola Potočné, pričom si okrem medaily odniesli aj nové cenné 
súťažné skúsenosti.

 V kategórii muži 50-54 r. som v piatok vybehol na trať aj ja 
a úspešne som absolvoval SPRINT, kde som dobehol na 22 mieste. 
V rovnakej vekovej kategórii nastúpila na štart aj manželka Gabika, 
no mala veľkú športovú smolu, nakoľko dva týždne pred súťažou 
prekonala covid a napriek stúpajúcej športovej forme v závere 
prípravy jej choroba totálne oslabila organizmus. Ku cti jej slúži 
osobné rozhodnutie, že skúsi aspoň symbolicky v pomalom 
tempe ,,odbehnúť“ prvý pretek, čo sa jej aj podarilo, no týmto sa 
pre ňu majstrovstvá skončili. Žiaľ, aj takéto príbehy športový život 
píše... Nasledujúci deň, v sobotu sa mi podarilo na stredne dlhej 
trati SUPER zlepšiť umiestnenie o tri miesta, keď som dobehol na 
19. mieste.

Posledný najdlhší BEAST bol mimoriadne náročný. Mokrá 
a zablatená trať aj prekážky dali zabrať naozaj každému, no mne 
ešte viac, nakoľko som si na 19. kilometri pri prekonávaní prekáž-
ky vážne poranil pravé lýtko a bolesti ma nútili zvážiť odstúpenie 
z pretekov! Nechcel som to vzdať ani za týchto nepriaznivých okol-
ností, nohu som napevno zaviazal elastickým obväzom a cez bolesť 
a slzy som pokračoval krivkajúc posledných 6 km do cieľa. A už to 
zrazu v okamihu nebolo o výkone, ale len o vôli a sebazaprení dôjsť 
až do konca. Kým kosť netrčí a krv nestrieka, ide sa ďalej! Najviac 
ma mrzelo, že práve tento pretek sa mi bežal úžasne a cítil som sa 
skvele, chcel som podať čo najlepší výkon. Po strastiplnom závere 
behu som nakoniec došiel do cieľa a celkovo som v mojej kategórii 
muži 50-54 r. obsadil celkové 20 miesto z 53 pretekárov. Výkon aj 
umiestnenie považujem za veľmi slušné vzhľadom na okolnosti, no 
mohlo to dopadnúť aj oveľa lepšie, ale aj oveľa horšie. Mal som na 
viac. Mrzelo by ma však, keby som preteky nedokončil a stálo ma 
veľa úsilia dobehnúť úspešne do cieľa. Celková organizácia súťaže 
bola na mimoriadne vysokej úrovni rovnako aj veľmi silná, početná 
a kvalitná konkurencia sparťanov z celého sveta. Absolvovať takéto 
preteky je vždy veľká životná športová výzva! Snáď sa nám podarí 
ešte niekedy v Sparte pretekať znova a vylepšiť si umiestnenie 
z tohto roku. aróó ! aróó ! aróó ! Podporené Mestom Svit.

         Laco Potočný

v 5. lige Sever. V zimnej prestávke sa pokúsi doplniť mužstvo 
niekoľkými hráčmi, ktorí by boli skutočnými posilami. Prípravu na 
jarnú sezónu hráči absolvujú v domácom prostredí na štadióne, 
v telocvični CVČ a na umelej tráve v Poprade. V rámci prípravy odo-
hrajú niekoľko prípravných stretnutí v okolí na umelých plochách.

 M. Krišanda
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Basketbalisti Iskry Svit tešia  
svojich fanúšikov výsledkami
Z Iskra arény sa opäť stáva miesto, do ktorého sa po víťazstvá 
nechodí. Fanúšikovia „medveďov“ sa mohli v novembri radovať 
nielen z úspechov mužského tímu v Niké SBL, ale pozitívne výsledky 
prinášajú aj mládežnícke družstvá. Prinášame vám súhrn toho, čo sa 
udialo v Iskre Svit v uplynulom období.

Pre reprezentačnú prestávku odohrali 
Sviťania v najvyššej súťaži len tri stretnutia. 
November odštartoval prehrou s Interom 
(78:92), ale chuť si napravili v osemfinále 
Slovenského pohára, keď hladko zdolali Ko-
šice (99:45). Poslednú novembrovú sobotu 
potešili svojich fanúšikov, keď deklasovali 
v dôležitom súboji Handlovú (97:68). 

„Moji zverenci splnili to, čo som žiadal 
a všetci sa na to veľmi dobre pripravili. 
Rozhodli doskoky a 22 asistencií, čo svedčí 
o tom, že sa hráči navzájom podporovali. 
Aj keď kôš nepadol, stále dobre bránili, 
a to prinieslo úspech. Nejakých sedem 
minút hrala aj päťka mladíkov, ktorí musia 
okrem ligy do 23 rokov cítiť, že sa dá hrať 
aj v najvyššej súťaži, ak sú na 100 percent 
pripravení. Či im dám minútu alebo 30, mu-
sia makať na všetky strany. Bol som s nimi 
celkom spokojný, ale pár nerozumných vecí 

sa mi nepáčilo. Musia hrať síce rýchlo a ag-
resívne, ale s hlavou,“ vravel po víťazstve 
tréner Iskry Oleg Meleščenko. Jeho zverenci 
vstupovali do novembra na 4. mieste, na 
konte mali 4 víťazstvá a 4 prehry. 

Hráčska zmena  
a Goncalves spoznávajúci Tatry

V družstve Iskry prišlo k jednej hráč-
skej zmene, Američana Milesa Thomasa 
nahradil jeho krajan T. J. Atwood. Pri svojej 
premiére dal 12 bodov: „Bol to pre mňa 
prvý domáci zápas a bola to zábava, ako je 
aj celý tento týždeň s mojim novým tímom. 
Bolo tam plno energie, nezastavili sme sa 
v obrane, takže som si nemohol priať lepší 
vstup v novom pôsobisku. Všetko sa mi 
páči, cítim sa tu ako doma, mám rád trénera 
i spoluhráčov. Každý deň poctivo makáme 
na tréningoch, ale je to zábava. Tréner odo 

mňa očakáva, že budem múdry, budem 
hrať agresívne a musím sa pokúsiť urobiť 
z každého spoluhráča ešte lepšieho.“

Brazílčan Kayo Goncalves si obľúbil svoje 
prvé profesionálne pôsobisko, čo dokazu-
je nielen na palubovke, ale aj mimo nej: 
„Ľudia v meste sú veľmi milí a nápomocní. 
Mnoho ľudí hovorí, že najlepšie na Svite je, 
že sú blízko Tatrám, ale ja si myslím, že sú 
to práve ľudia, ktorí majú veľké srdcia voči 
nám. Svit je tiché a mierumilovné mesteč-
ko, užívam si tu pokojnejší kolobeh života. 
Bol som už v Tatrách viackrát na turistike. 
Raz som sa sám vydal na Štrbský štít, kde 
ma zabrzdilo množstvo snehu od toho, aby 
som sa dostal na vrchol. Dvakrát som bol 
s mládežníckou trénerkou Svitu Michaelou 
Drobnou. Boli sme na Prednom Solisku 
a Hincovom plese. Vysoké Tatry sú neuveri-
teľným miestom prírody a rád sem chodím 
vo svojom voľnom čase. Do konca sezóny 
by som chcel vyliezť na Gerlachovský štít. 
Vedel som, že to bude krásne miesto, ale 
bol som šokovaný, že naživo to vyzeralo 
ešte lepšie. Obrázky sa nestotožňujú s má-
giou tohto miesta.“

Úspešná mládež
Tabuľkami sa zdvíhajú aj ostatné kolek-

tívy „medveďov“. Tím do 23 rokov, ktorý hrá 
v 1. lige, je na štvrtom mieste v 9-člennej 
súťaži. Lídrom v mnohých štatistikách je 
rozohrávač Adam Monček. Tretiu pozíciu 
mali juniori v najlepšej skupine, tzv. Gold. 
Rovnakú priečku má aj kolektív žiakov vo 
svojej kategórii a skupine. Veľmi úspešní sú 
aj mladší žiaci (4. miesto), starší minižiaci 
(2. priečka) a mladší minižiaci (3. pozícia).

Pridaj sa k nám!
Chceš aj ty patriť medzi najlepších v bas-

ketbale na Slovensku? Pridaj svoje dieťa na 
basketbal, v Iskra aréne sa ti budú venovať 
nielen tréneri, ale aj hráči Svitu, respektíve 
hráčky z Popradu. Pripravení sú na vás 
každú nedeľu. Všetky informácie nájdete na 
oficiálnej klubovej stránke - www.iskrasvit.sk, 
respektíve na Facebooku a Instagrame.

Michal Duchovič, foto: Daniel Faix
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